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رئيس هيئت فوتبال خراسان رضوى: 
دعوت نكردن بانوان به ورزشگاه  
سياست فدراسيون فوتبال است

 مديركل شوراى عالى آموزش  و پرورش عنوان كرد
آغاز سال تحصيلى 

با  270 هزار  معلم تحميلى!

فرمانده يگان حفاظت سازمان جنگل  ها، مراتع و 
آبخيزدارى كشور در گفت و گو با قدس:

 قاچاق چوب امسال  8 درصد افزايش يافت

سفرنامه صعود به دماوند (قسمت پايانى)
بازگشت از قله

عباسعلى سپاهى يونسى: قله را صعود كرده ايم 
و حالا بايد راه برگشــت را در پيش بگيريم. چهار 
ســاعت بعد و در حالى كه پاسى از شب گذشته به 
چادرها مى رسيم. از خستگى سنگين صعود، نه حس 
خوردن دارم و نه ميل نوشيدن، فقط به خواب نياز 
دارم.  فردا صبح كه بيدار مى شويم، حس عجيبى 
دارم. خوشحاليم كه به قله رسيده ايم. هم خودم 
و هم دوستانم و هم دوست آلمانى ام. هر چند بعد 
از برگشت از قله متوجه شــديم كه لنز دوربين 
همسفر آلمانى مان را از چادرش دزديده اند. بعد 

از آن همه حس خــوب، اين حس بد غمگينمان 
مى كند و فكر مى كنم: «از نســيمى دفتر ايام بر 
هم مى خورد» انگار غم ها هميشــه جايى كمين 

كرده اند تا شادى ها را خراب كنند.
دوست نداريم، دوستمان با خاطره اى بد كشورمان 
را ترك كند، اما چه مى شود كرد؟ همه جا همه جور 
آدم وجود دارد. با خــودم فكر مى كنم  اى كاش در 
جانپناه قسمتى براى تحويل امانت هايى از اين دست 

وجود داشت تا براى كسى مشكلى پيش نيايد. 
روز آخر و در برگشت به پاركينگ البته به موارد 
ديگرى هم فكر مى كنم؛ مثلاً به اين فكر مى كنم 
كه اى كاش به بهداشــت دماوند بيشــتر توجه 
شــود چون هر چه باشــد، اين كوه كوهنوردان 
فراوانى را در هر سال به خود مى خواند كه از ديگر 
كشورها براى صعود به اين قله، راه ايران را در پيش 
مى گيرند. پس بايد به فكر امكانات بيشــتر براى 
اين كوهنوردان بود چون آن ها ميهمانان كشور ما 
هستند و رفتار و وضعيت ما مى تواند، نمايانگر از 

فرهنگ مابراى هر كدام از آن ها باشد. 
در جايى مثل گوسفندســرا و يا در جايى مانند 
ايستگاه سوم و يا همان پناهگاه چيزى كه فراوان 
ديده مى شد، زباله بود. هر چند در اين بين سهم 
و كوتاهى دوستان كوهنورد را هم نبايد فراموش 
كرد، اما براى كوهى با آن عظمــت و نام و آوازه 
اســاطيرى، بايد برنامه ريزى بيشــترى داشت 
بخصوص در دنياى امروز كه به مدد پيشرفت هاى 

علمى و ابزارها و فناورى، كار، نشد ندارد.
تجربه رفتن به دماوند تجربه شگفتى است. سخت 
اســت، اما خاطره انگيز و شــيرين كه تا مدت ها 
مى تواند، كام آدم را شــيرين كند تا از آن انرژى 
بگيرد. پس اگر شما هم پيوندى با طبيعت و كوه 
داريد، گوشه ذهنتان باشــد كه روزى به دماوند 

برويد. نگوييد نمى توانيد كه كار، نشد ندارد!

زيست بوم
بازار رايانهجامعه سالم

مهر: يك شركت توليد كننده رايانه، قدرتمندترين رايانه روميزى جهان را ساخته كه 
مجهز به سى پى يو هاى Xeon اينتل است كه 56 هسته دارند. به گزارش نيواطلس، 
رايانه اى با 16 مگابايت RAM، پردازشگر 8 هسته اى و يك ترابايت حافظه ذخيره سازى 
براى طرفداران بازى هاى رايانه اى بسيار جذاب خواهد بود. علاوه بر آن رايانه روميزى 
با چنين مشخصاتى براى افراد حرفه اى كه مشغول خلق محتواى واقعيت مجازى و 
ويدئوهاى 360 درجه هستند، بســيار جالب است. به هرحال نسل چهارم رايانه هاى 
روميزى Z از شركت هيولت پاكارد(HP) با طراحى جديد، كاربران حرفه اى را هدف 
گرفته اند. رهبر اين سرى رايانه z۸ است كه به گفته اين شركت، قدرتمندترين رايانه 

روميزى جهان در حال حاضر است. سرى رايانه هاى روميزى Z براى طراحان، معماران، خالقان محتواى ديجيتال، دانشمندان، آموزگان، 
كاركنان بخش درمانى و مديران مالى طراحى شده است. اما در كنار اين موارد دستگاه مناسبى براى استفاده در خانه نيز به شمار مى رود. اين 

دستگاه مجهز به ويندوز 10 پرو يا لينوكس است. اين دستگاه از ابعادى نسبتاً بزرگ و وزن 22/4 كيلوگرم برخوردار است. 

قدرتمند ترين رايانه روميزى جهان ساخته شد
 

ايسنا: رئيس دفتر بهبود تغديه وزارت بهداشــت از كاهش 18 تا 21 درصدى 
سبوس در آرد نانوايى ها خبر داد و گفت: اين اقدام بر سلامت مردم تأثيرات منفى 
زيادى دارد. دكتر زهرا عبداللهى افزود: وزارت صنعت، معدن و تجارت در سه، چهار 
سال اخير مقدار بيشترى از آرد، سبوس مى گيرد؛ يعنى آردها سفيدتر شده اند و 
مردم نان كاملاً سفيد مى خورند. اين اقدام مى تواند به مشكلاتى مانند اضافه وزن، 
ديابت و بيمارى هاى قلبى دامن بزند. سبوس بايد طبق استانداردهاى مشخص 
شده در نان ها وجود داشته باشــد. وى گفت: تا چند سال گذشته ميزان سبوس 
موجود در آردها در حد اســتاندارد بود؛ يعنى نان سنگك هفت درصد يا تافتون 

حداكثر 15 درصد سبوسگيرى مى شد، اما در حال حاضر وزارت صنعت از تمام آردها 18 تا 21 درصد سبوسگيرى مى كند؛ در نتيجه 
اين آرد فقط براى استفاده در قنادى ها مناسب است. كارخانه هاى آرد نيز آرد سفيد و تصفيه شده به نانوايى ها مى دهند و سبوس را 

به صورت جداگانه به نانوايى ها مى فروشند در حالى كه اين سبوس قابل مصرف نيست.

سلامت مردم قربانى نان هاى بدون سبوس

 زندگى/ محمــود مصدق     
فرمانده يگان حفاظت ســازمان 
جنگل ها، مراتــع و آبخيزدارى 
كشور در گفت و گو با قدس از افزايش قاچاق 

چوب در سال جارى خبر داد.
سرهنگ قاسم ســبزعلى گفت: طى پنج ماه 
نخست امســال 20 هزار درخت و درختچه به 
صورت غيرمجاز در كشور توسط قاچاقچيان 
قطع شده كه اين رقم در مقايسه با مدت مشابه 
ســال قبل، افزايش هشــت درصدى را نشان 

مى دهد. 
وى با اشاره به اينكه طى مدت ياد شده 1180 
پرونده در خصوص قاچاق چوب تشكيل شده 
است، گفت: اين پرونده ها از سوى قوه قضائيه 

در حال رسيدگى هستند. 
* انهدام كوره هاى غيرمجاز ذغال پزى

فرمانده يــگان حفاظت ســازمان جنگل ها 
همچنين از كشف 1300 متر مكعب هيزم طى 
پنج ماه نخست امسال خبر داد و گفت: علاوه بر 
اين 206 كوره ذغال پزى غيرمجاز نيز در مدت 
ياد شده، توسط يگان حفاظت كشف شده كه 
ضمن تشكيل پرونده عليه متهمان كوره هاى 

آن ها منهدم شده است. 
سرهنگ ســبزعلى همچنين از قاچاق چوب 
توســط بعضى از پيمانكاران چوب خبر داد و 
گفت: به هرحال برخــى از پيمانكاران در كنار 
فعاليت قانونى، اقدام هاى غيرقانونى هم دارند 
كه تاكنون شمارى از آنان شناسايى شده اند و 
عليه آن ها پرونده تشــكيل شده كه در دست 

پيگيرى است. 
* بيشترين اســتان هاى داراى قاچاق 

چوب
وى گفت: پس از گيلان، مازندران و گلســتان 

بيشــترين قاچــاق چــوب در 
استان هاى ايلام، كردستان، فارس 

و اصفهان رخ مى دهد.
فرمانــده يگان حفاظت ســازمان 
جنگل هــا، مراتــع و آبخيزدارى 
تخريب سرزمين را غيرقابل جبران 
خواند و گفت: اگرچه به دليل تراكم 
زياد جنگلــى و ســختى كنترل، 

بيشترين قاچاق چوب از جنگل هاى هيركانى 
انجام مى گيرد، اما اين جنگل ها فقط 17 درصد 
از جنگل هاى كشور را تشــكيل مى دهند، در 
حالى كه 83 درصد از جنگل هاى كشــور در 
ديگر نقاط پراكنده هســتند و برخى از آنان از 
گونه هاى بسيار نادر مثل بنه برخوردارند كه در 
صورت قطع شدن، ديگر امكان بازگشت شان 

حتى با آبيارى ممكن نيست.
او با اشاره به اينكه در حال حاضر از لحاظ ريالى 
برآوردى از ميزان خسارت قاچاق چوب ندارد، 
تصريح كرد: هر هكتار درخت بيش از 60 تن 
گرد و غبار را جذب مى كند يا هر اصله درخت، 
اكسيژن سه انسان را تأمين مى كند. بنابراين 

اگر امروز شــاهد كاهش بارندگى، 
افزايش 1/5 درجه سانتيگراد دماى 
هوا در كشــور هســتيم، ناشــى از 

تخريب سرزمين است.
* تعرفه واردات چوب افزايش 

يابد
سرهنگ ســبزعلى سپس به تبيين 
نقش پايين بودن تعرفه گمركى در 
كاهش قاچاق چوب پرداخــت و گفت: تعرفه 
واردات چوب در ايران زياد است. در نتيجه براى 
كارخانه هاى چوب برى مقرون به صرفه نيست 
تا نيازشــان را از چوب هــاى وارداتى برآورده 
كنند. بنابراين برخى از آن ها نسبت به خريد 
چوب هاى قاچــاق اقدام مى كننــد. از اين رو 
بهتر است تا تعرفه واردات چوب هرچه بيشتر 
كاهش يابد تا قاچاق چــوب صرفه اقتصادى 

نداشته باشد. 
وى در ادامه با سپاسگزارى از تلاش سازمان 
جنگل هــا، مراتــع و آبخيزدارى كشــور از 
تشــديد مجازات قاچاق چــوب خبر داد و 
گفت: مجــازات هايى كه قانــون براى قطع 

درختــان و قاچاق چوب پيــش بينى كرده 
بــود، بازدارندگى لازم را نداشــت. علاوه بر 
اين ماده قانونى مربــوط به افزايش مجازات 
قاچاق چوب متناسب با افزايش تورم ساليانه 
نيز براى چندين ســال اجرايى نشد. بر اين 
اساس مدتى قبل ســازمان جنگل ها با ارائه 
طرحى به دولت خواســتار افزايش 400 تا 
700 درصدى مجازات ها شــد كه دولت با 
آن موافقت كرده اســت و بــزودى به همه 

دستگاه هاى مسئول ابلاغ مى شود. 
* تشديد مجازات قاچاق چوب 

فرمانده يگان حفاظت سازمان جنگل ها، مراتع 
و آبخيزدارى درباره استفاده از فناورى روز براى 
حفاظت از جنگل ها گفت: به طور قطع استفاده 
از فناورى هاى روز مثل سنسور، دوربين هاى 
مداربسته، پهپاد، سيستم هاى سنجش از راه 
دور و... بســيار ضرورت دارد كه البته از چند 
ســال پيش اين موضوع مطرح شده، اما بهره 
مندى از چنيــن تجهيزاتى نيازمند تخصيص 
اعتبارات بسيار زياد است كه با توجه به وضعيت 
اقتصادى كشور و محدوديت هاى اعتبارى كه 
متوجه ســازمان جنگل هاســت، فعلاً اجراى 

چنين طرح هايى عملاً ممكن نيست.
وى در خاتمه از تشــديد مجازات ها، تقويت 
پاسگاه ها و گلوگاه هاى مسير قاچاق چوب، 
تعامل و همكارى با نيروهاى انتظامى و ديگر 
نيروهاى مســلح با هدف كنتــرل و كاهش 
قاچاق چوب خبر داد و گفــت: علاوه بر اين 
موارد استفاده از جوامع محلى و تشكل هاى 
مردم نهاد از راهبردهاى سازمان جنگل ها، 
مراتــع و آبخيزدارى به منظــور حفاظت از 
منابع طبيعى كشــور و مقابله با قاچاقچيان 

چوب است.   
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بهبود «رفلاكس گوارشى» با رژيم 
مديترانه اى

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: مطالعات پژوهشگران آمريكايى كه در 
نشريه Jama Otolaryngology به چاپ رسيد، تأثير رژيم مديترانه اى 

را در بهبود رفلاكس گوارشى تأييد مى كند. 
رفلاكس گوارشــى ناراحتى بسيار شــايعى اســت كه 20 تا 40 درصد 
بزرگســالان از آن رنج مى برند و 10 درصد حداقل يك بار در هفته آن را 
تجربه مى كنند. براى تسكين اين مشكل در بيشتر موارد داروهاى موسوم 
به مهاركننده پروتون پمپ ( IPP) مصرف مى شود كه مقدار اسيد معده 
را كاهش مى دهد كه اســتفاده زياد آن قطعاً عوارضى را در طولانى مدت 

در پى خواهد داشت. 
در اين باره پژوهشى در دانشكده پزشــكى نيويورك صورت گرفت و دو 
گروه از افراد مبتلا به رفلاكس گوارشى مقايسه شدند؛ در يك گروه براى 
تسكين ناراحتى، دارو تجويز شد، اما گروه دوم تنها به رعايت توصيه هاى 
رژيم ســنتى نواحى مديترانه ( مصرف بيشتر ماهى، سبزيجات، ميوه ها، 
حبوبات و كاهش مصرف گوشــت و قندها) بسنده كردند. همچنين اين 
گروه به جاى نوشــيدنى هاى الكلى، آب آلكالين را در برنامه روزانه جاى 
دادند. آب آلكالين يا قليايى از يونيزاسيون آب با هدف جداسازى عناصر 
مفيد از طريق دستگاه تقطير به دست مى آيد و براى درمان حالت اسيدوز 

بدن مفيد است. 
نتايج از كاهش قابل توجه نشانه هاى رفلاكس گوارشى در گروهى كه رژيم 
مديترانه اى داشتند در مقايســه با مصرف كنندگان دارو حكايت داشت. 
به نظر متخصصان، تغييرات غذايى مى تواند نخستين جايگزين درمانى 
رفلاكس گوارشى باشــد و همچنين موجب جلوگيرى از مصرف مداوم 
داروها و عوارض جانبى آن ها مى شــود. مطالعات پيشين نشان مى داد، 
مصرف طولانى مــدت اين داروها مى تواند با بــروز دمانس؛ بيمارى هاى 

تحليل رونده ذهن مانند آلزايمر ارتباط داشته باشد. 
گفتنى اســت، رژيم غذايى مديترانه اى مواد غذايى گياهى فراوانى دارد 
مانند ميوه، سبزيجات، نان ها و ديگر مواد تهيه شده از غلات، سيب زمينى، 
حبوبات و ديگر دانه هــا. غذاها از موادى تهيه مى شــود كه تازه و فصلى 
هســتند؛ در همان منطقه روييده و كمترين فرايند در حين پخت روى 
آن ها صورت مى گيرد. ميوه هاى تازه در اين رژيم به عنوان دســر روزانه 
مصرف مى شوند. شيرينى هاى داراى شكر تغليظ شده يا عسل چند بار در 
هفته مصرف مى شوند و روغن زيتون از منابع اصلى تأمين كننده چربى 
رژيم است. در اين رژيم از گوشــت مرغ و ماهى و همچنين گوشت قرمز 

كم استفاده مى شود.
www.Science et Avenir.fr:منبع

كلينيك سلامت

گزارش قدس از سياست يك  بام و دو هواى اكران تا توقيف

مجوزها در سينما  براى چه 
صادر مى شوند؟!
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فرهنگ

خــبر

وزیرعلوماوایلمهربهمجلسمعرفیمیشود
مهر: سرپرست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری اعلام کرد که وزیر علوم 
اوایل مهر به مجلس معرفی می شود. سیدضیاء هاشمی با اعلام این خبر 
افــزود: تعیین وزیر علوم از اختیارات رئیس جمهور اســت و با توجه به 
صحبت های رئیس جمهور، اوایل مهرماه گزینه وزارت علوم معرفی خواهد 
شد. او تأکید کرد: از آنجایی که شخصیت های زیادی هستند که می توانند 

عهده دار این وزارتخانه شوند، در این مسئله دچار محدودیت نیستیم.
وی در بخش دیگری از سخنانش یادآور شد: طی برآوردهای صورت گرفته، 
جمعیت دانشجویی ما در سال 1400 به نصف خواهد رسید و باید از امروز 
برای چندین سال آینده برنامه ریزی کنیم تا با چالش آموزش عالی روبه رو 

نشویم. 

تغییراتدرهیئتمدیرهمجمعناشرانانقلاب
فارس: رئیس هیئت مدیرۀ مجمع ناشــران انقلاب اسلامی از تغییر دو 
تن از اعضای هیئت مدیره مجمع ناشران انقلاب اسلامی خبر داد. محمد 
حمزه زاده گفت: طبق مصوبه و تصمیم هیئت امنا و با توجه به پایان دورۀ 
دوسالۀ اعضای هیئت  مدیرۀ مجمع ناشران، آقایان حجت الاسلام علی رضا 
سبحانی نسب، مدیر نشر جمال، مصطفی زمانی مدیر نشر زیارت، علی اکبر 
تورانیان مدیر نشر شهرآب، سیدغلامرضا حسینی مدیر نشر پژوهشگاه 
فرهنگ و اندیشه اسلامی، سیدنظام الدین موسوی، مدیرمسئول انتشارات 
خبرگزاری فــارس، محمد حمــزه زاده و میثم نیلی به عنــوان اعضای 
هیئت  مدیرۀ مجمع ناشران انقلاب اسلامی انتخاب شدند. مجمع ناشران 
انقلاب اسلامی از سال 89 به عنوان یکی از تشکل های اثرگذار حوزۀ نشر 

فعالیت های گستردۀ خود را آغاز کرده است.

شبکههایاجتماعیرسانههاراازبیننمیبرند
ایسنا:یک اســتاد روزنامه نگاری معتقد است: شــبکه های اجتماعی، 
رســانه های رســمی را نمی توانند از بین ببرند. فریدون صدیقی با بیان 
این که روزنامه  سراسری که 2هزار تیراژ دارد، گرچه هست، ولی نیست، 
گفت: روزنامه ها باقی می مانند، مشروط بر این که یک بازنگری یا بازآفرینی 
در قبال شرایط و موقعیت مخاطبان داشته باشند. به باور او، نسل چهارم 
که شامل دانشجویان و دانش آموزان می شوند، از مطالعه رویگردان شده اند 
و به شــبکه های اجتماعی روی آورده اند. وی افزود: رســانه های ما الان 
واکنشی عمل می کنند و کنش مند نیستند. یک اتفاق می افتد، شهروند 
خبرنگاران در فضای مجازی آن  اتفاق را منتشــر می کنند، بعد رسانه ها 
تازه به دنبال آن می روند و سپس مسئولان واکنش نشان می دهند. چنین 

فرایندی یعنی مرگ تدریجی رسانه ها.

جانشینسازماناردوییراهیاننوردرگفتوگوباقدس

فرهنگ ایرانی -  اسلامی را در اردوهای جهادی ارتقا دهیم
فرهنگ/ساحلعباسی هر فکر و هر مکتبی 
برای آن که بتواند اســتمرار داشته باشد، نیاز به 
توجه به آرمان هایش و ترویج و زنده نگه داشتن 
آن ها دارد و قطعاً شــهادت در گفتمان انقلاب و 
اسلام به عنوان یکی از آرمان های اساسی و مهم 
مطرح اســت. لذا باید شــهادت به عنوان عامل 
دعوت کننــده و عنصــر بقای انقلاب و اســلام 
معرفی شود. اردوهای راهیان نور ضروری است، 
چراکه احیاکننده فرهنگ شــهادت، مقاومت و 
به شــکل کلی احیاگر گفتمان انقلاب اسلامی 
می تواند باشد. راهیان نور حافظ امنیت داخلی و 
منطقه ای نیز هست. وقتی بدخواهان داخلی و یا 
خارجی، ملت را دارای روحیه شهادت، ضد فساد 
و ضد نفاق ببیند، قطعاً باعث می شود دشمن در 
دشمنی خود تغییر جدی بدهد و این یعنی عدم 
رسیدن دشــمن به هدفش، یعنی حفظ امنیت 
کشــور. یکی از مهم ترین نیازهــای یک نظام، 
انسجام نیروهای هم فکر است و این امر به خوبی 

در مناطق سرزمین نور قابل مشاهده است. 
درحقیقت این جمع مردم که به برکت شهدا در 
مناطق عملیاتی حضور می یابند، بسیج مردمی 
با هدفی مشــترک تشکیل می دهند؛ هدفی که 
می تواند عامل بازدارنــده ای دربرابر تهاجمات و 
دســت درازی های دشمن بر خاک مقدس ایران 

اسلامی باشد. 

 صعود 30 هزارنفری از مشتاقان دفاع 
مقدس به ارتفاعات بازی دراز

سرهنگ علی پوری جانشــین سازمان اردویی 
راهیان نور و گردشــگری بسیج در گفت وگوی 
پیش رو درآخرین روزهای شهریورماه، برنامه ها 
و فعالیت های انجام شده در اردوهای راهیان نور 
 غرب کشــور را با قدس در میان گذاشته است.
جناب ســرهنگ علی پوری، جانشین سازمان 
اردویی راهیان نور و گردشگری بسیج با اشاره به 
صعود 30 هزارنفری از مشتاقان دفاع مقدس به 
ارتفاعات بازی دراز گفت: اردوی راهیان نور شمال 
غرب و غرب کشــور هرســاله از اردیبهشت ماه 
همزمان با سالگرد آزادسازی ارتفاعات بازی دراز 
آغاز می شود و پذیرای خیل عظیمی از هم وطنان 
از نقاط مختلف کشــور به این مناطق اســت. 
هرسال اردیبهشت ماه شاهد صعود قله نوردان و 
بســیاری از علاقه مندان به ورزش کوه نوردی به 
ارتفاعات بازی دراز در استان کرمانشاه هستیم 
که ایــن صعود به منزله آغاز برگــزاری اردوهای 
راهیان نور غرب کشــور به شمار می رود. امسال 
نیز همانند ســال های پیشین، مراسم افتتاحیه 
اردوهای راهیان نور غرب کشور با حضور بیش 
از 30 هزارنفر در هفتم و هشــتم اردیبهشت ماه 

برگزار شد که این جمعیت با صعود به ارتفاعات 
بازی دراز، حماسه آفرینی های سربازان وطن را 

پاس داشتند. 
وی با بیان این کــه اردوهای راهیان نور غرب و 
شــمال غرب کشور در اســتان های کرمانشاه، 
کردســتان، آذربایجان و ایلام برگزار می شــود، 
اظهار داشت: اعزام به مناطق راهیان نور از غرب 
کشور از نهم اردیبهشت ماه سال جاری آغاز شد 

و هم اکنون نیز ادامه دارد. 
امیــدوار هســتیم همچنان بتوانیــم خدمات 
ارزنده ای را به مســافران و زائریــن راهیان نور 
بدهیم، چراکه با ســردتر شــدن هوا، شــاهد 
محدودیت هایی خواهیم بــود. اردوهای راهیان 
نور در غرب و شمال غرب کشور در استان های 
کرمانشاه، کردستان وآذربایجان غربی و بخشی از 

آن نیز در ایلام برگزار می شود.

جامعه  اقشار  همه  مشارکت  ضرورت   
در اردوی راهیان نور

ســرهنگ علی پوری، جانشین سازمان اردویی 
راهیان نور و گردشگری بسیج با اشاره به حضور 
داوطلبانه مــردم در اردوهای راهیان نور تصریح 
نمود: خوشبختانه هرساله بر تعداد زائرین راهیان 

نور افزوده می شود. 
آنچه باید بیــش از پیش موردتوجه قرار بگیرد، 
حضور و مشارکت همه اقشار اعم از نوجوانان و 
جوانان تا افراد میانسال در برگزاری هرچه بهتر 
اردوهــای راهیان نور اســت. حضور خودجوش 

بــا خانواده هایشــان و گروه های  دانش آموزان 
دانشــجویی که به صورت داوطلبانــه در اردوها 
شرکت می کنند، نویدبخش نگاه مقدس نوجوانان 
و جوانان به موضوع دفاع مقدس و حراست از این 

خاک و آب است.  
وی با اشــاره به برنامه هــای فرهنگی اردوهای 
راهیــان نــور دربــاره آن ها گفت: بــا توجه به 
خیل عظیم علاقه مندان و زائــران راهیان نور، 
دست اندرکاران اردوهای راهیان نور بر آن شدند 
تا در ســه استان یادشده، نمایش های فرهنگی، 
رزمی و بصیرتی را به روی صحنه ببرند تا ازطریق 
نمایش و ایجاد همزاد پنداری در بین نوجوانان و 
جوانان، آن ها را به مقوله دفاع از میهن علاقه مند 
کرده و آن ها نیز در این دفاع ســهمی داشــته 
باشند. »افلاکیان« برنامه ای است که در استان 
کرمانشــاه به اجرا درآمد و درآن به بازســازی 
حوادث آزادسازی شهرستان پاوه و اتفاقاتی که 
در دفاع مقدس در غرب کشور رخ داد، پرداخته 

است. 
این برنامه که در 90 دقیقه اجرا می شود، هرشب 
بــرای کلیــه بازدیدکنندگان و زائرین اســتان 
کرمانشاه برروی صحنه می رود. »مجاهدت های 
خاموش« نیز عنوان برنامه ای اســت که هرشب 
در استان کرمانشــاه برای همه علاقه مندان به 
دفاع مقدس روی صحنه می رود. نمایش رزمی 
»علمداران ولایت« نیز کار فاخری است که در 
شــهر ارومیه اجرا می شود و تعداد بی شماری از 

زائرین از نزدیک تماشاگر آن بوده اند. 

 نگاهی به حضور راویان در یادمان های 
دفاع مقدس

ســرهنگ پــوری درخصوص اهمیــت حضور 
راویان در یادمان های دفــاع مقدس تأکید کرد: 
نه تنها  با تســهیلات فراهم شــده،  خوشبختانه 
مســافران و زائرین، بلکه شهروندان استان ها نیز 
از خدمات فرهنگی، معنوی و هنری یادمان های 

راهیان نور بهره مند می شوند. 

راویان دفاع مقــدس در این بین نقش ارزنده ای 
ایفا می کنند. آن ها با تصویرسازی ذهنی و ایجاد 
فضایی همانند آنچــه در دوران دفاع مقدس رخ 
داده اســت، به بازسازی عملیات هایی می پردازند 
که شــاید از یادها و خاطره ها رفته باشد. راویان 

بــا بازگو نمودن مجاهدت هــا و دلاورمردی های 
رزمندگان اســلام، هرآنچــه در آن مقطع زمانی 
خاص اتفــاق افتاده را  بــرای بازدیدکنندگان و 

زائرین در آن منطقه تشریح می کنند.
وی بــا انتقاد از عــدم برخــورداری از ظرفیت 
لازم برای اســتقبال از زائرین راهیان نور گفت: 
خوشــبختانه از تمامی استان ها به غرب و شمال 

غرب کشور اعزام داشته ایم. 
استقبال به حدی بوده که متأسفانه ظرفیت های 
ما برای پاســخ گویی و پذیرایی از زائران مناسب 
نبوده، از این رو نتوانستیم پاسخ گوی خواسته ها و 
مطالبات زائرین راهیان نور در همراهی با کاروان ها 
باشــیم. اســتقبال ها و همراهی های باشکوهی 
از این دســت، بیانگر آن اســت کــه خانواده ها 
به خودی خود متوجه معنویت این سفر هستند، 
بنابراین به صورت خودجوش در چنین برنامه هایی 

شرکت می کنند. 
حضــور خانواده ها بــا خودروهای شــخصی و 
علاقه مندی برای حضور راوی با آن ها و شنیدن و 
تجسم آنچه در دوران دفاع مقدس گذشته است، 
موضوع ارزشمندی اســت که نباید از آن غفلت 
کرد. بی شــک خانواده ها در سفرهای راهیان نور، 
مفاهیم ارزشمندی چون جهاد در راه خدا و حفظ 
کیان وطن از دست دشــمنان را به فرزندانشان 
می آموزند و این موضوع بسیار حائز اهمیت است. 

 نیازمند مشارکت و همکاری صدا و سیما 
هستیم

از این رو امیدواریم با افزایش ظرفیت ها، هرساله 
بتوانیــم پذیرای جمع کثیــری از هم وطنان در 
مراســم اردوهای راهیان نور در جای جای میهن 
اسلامی، به خصوص در غرب و شمال غرب کشور 
باشــیم. از این رو از صداوسیما انتظار می رود که 
بیش از پیش فرهنگ ســازی حضــور و توجه به 
آرمان های دفاع مقدس را در برنامه هایش لحاظ 
کند تا خانواده های بیشتری با این مهم از نزدیک 
ارتباط برقرار کنند. سرهنگ علی پوری در پایان 
با تأکید بر مهم بودن مقوله فرهنگ و سهم دفاع 
مقدس در جلوگیــری از تهاجم فرهنگی یادآور 
شد: مهم ترین موضوعی که در فرهنگ سازی باید 
بدان توجه کرد، جلوگیری از شبیخون فرهنگی 
دشمنان است؛ موضوعی که مقام معظم رهبری 
بارها و بارها آن را به تمامی مســئولین کشــور، 
به خصوص مســئولین فرهنگی تذکــر داده اند.  
اهمیت ارتقاء فرهنگ ایرانی ـ اســلامی و تلاش 
بــرای نهادینه کردن فرهنگ اســلامی موضوع 
مهمی اســت کــه بخشــی از آن را می توان در 
اردوهای فرهنگی، معنوی و دفاعی راهیان نور به 

نوجوانان و جوانان این مرزوبوم آموزش داد.

آنچهمیخوانید

خوشــبختانه هرســاله بر تعداد 
زائریــن راهیــان نــور افــزوده 
می شود، آنچه باید بیش از پیش 
موردتوجــه قرار بگیــرد، حضور 
و مشــارکت همــه اقشــار اعــم 
از نوجوانــان و جوانــان تــا افراد 
میانسال در برگزاری هرچه بهتر 

اردوهای راهیان نور است
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هــنررفــع توقیــــف

مهــر: مدیــــرکل 
نمایشــی  هنرهــای 
اعــام کرد کـــه در 
ایام ماه هـای محرم و 
صــفر، همایـــــش 
»عاشــورا تا اربعین« 
که  می شــود  برگزار 

طی آن ۴۴ اثر در شــهرهای مختلف کشــور اجرا 
می شوند. مهدی شفیعی گفت: برای ایام ماه محرم 
مثل هرســال تالارهای نمایشــی متناسب با این 
ایام برنامه ریزی هایــی دارند و میزبان نمایش هایی 
متناسب با این ایام هستند. در سالن اصلی مجموعه 
تئاترشهر هم در ایام ماه های محرم و صفر، نمایشی 
با موضوع این ایام به روی صحنه می رود. همچنین 
کانون تخصصی نمایش های دینی با مدیریت آقای 
محمود فرهنگ، همایش »عاشــورا تا اربعین« را 

برگزار می  کند.

برپایی همایش »عاشورا تا اربعین«
حــوزه هنـــری: 
مدیر  زارعی،  کوروش 
مرکز هنرهای نمایشی 
حوزه هنــری درمورد 
برگــزاری متفـــاوت 
مهرواره تئاتر امســال 
گفت: سومین مهرواره 

تئاتر ماه همزمان با آغاز هفته دفاع مقدس شــروع 
به  کار خواهد کرد. اما امسال شکل مهرواره نسبت به 
دو دوره قبلی تفاوت اساسی یافته است. وی در ادامه 
افزود: برنامه ریزی ما برای سومین مهرواره تئاتر ماه 
حوزه هنری از ۴5 روز متوالی به یک ســال افزایش 
یافته است. مهرواره امسال از مهر 1396 آغاز می شود 
و تا مهر 1397 ادامه خواهد داشــت. مهرواره تئاتر 
ماه در سال جاری به شکل حرفه ای تری برگزار خواهد 
شد و تمام تاش خود را برای افزایش اجرای عمومی 

نمایش های منتخب استانی به کار خواهد گرفت.

آغاز مهرواره سوم تئاتر ماه
حــوزه هنـــری: 
حســــین  محمـــد
هنرمنــد  نیرومنــد، 
کاریکاتوریســت، بــا 
اعتقــاد بــه این کــه 
هنـــر  متولیـــــان 
بــرای  ذائقه ســازی 

مصرف کالاهای هنری را در جامعه انجام نداده اند، 
گفت: واقعاً این گونه حس می شود که جای هنرهای 
تجسمی به شــکل حرفه ای و تخصصی در زندگی 
عمــوم مردم جامعه خالی اســت. وی افزود: به نظر 
من، مسئولان وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی و سایر 
متولیان هنر، ذائقه سازی برای مصرف کالاهای هنری 
را در جامعه انجام نداده اند، درحالی که مهم ترین کار 
آن ها، این نوع ذائقه سازی برای عموم جامعه است. 
حیات هنر در آن است تا با ذائقه سازی برای مردم، 

اقبال آن ها را برای خرید آثار هنری بیشتر کنیم.

هنر خوب  مورد استقبال قرارمی گیرد
باشگاه خبـرنگاران 
جوان: علی قوی تــن، 
کارگردان سینما گفت: 
فیلم هــای  نمایــش 
فرهنگی هنـــری در 
کشـــورهای دیگــر، 
صــدور و نشر فرهنگ 

ایران است، به خصوص فیلم هایی که مسائل اخاقی 
و روابط انســانی را به تصویر کشــیده باشد. هدف 
فقط این نیست که به دنبال پول باشیم و با تصرف 
چند سینما در تهران، ذائقه مردم را پایین بیاوریم. 
مســئولان فرهنگی ما نباید اجــازه دهند عده ای 
سودجو بر فضای فرهنگی کشور تأثیر بگذارند. وی 
ادامه داد: پول بد نیست و بازگشت سرمایه هم خوب 
اســت، اما تعادل هم در هرچیزی خوب است. بهتر 
است محصولات فرهنگی ازجمله سینمایی متنوع 

باشند و مسئولان نیز از همه حمایت کنند.

نگاه تجاری به سینما فراگیر نشود

چهره - خبر

هنر: »چشــم شب روشن« با آغاز ماه محرم به طور موقت تعطیل می شود و سری 
جدید این برنامه از شنبه 16 مهرماه به روی آنتن می رود. امیر قمیشی، تهیه کننده 
این برنامه با اعام این خبر افزود: در سری جدید، برخی بخش های تازه جای خود 
را به بخش های قدیمی خواهند داد که از آن جمله می شود به بخش زندگی، خاطره، 
جامعه شناســی، سفرنامه های احمد محیط طباطبایی، داســتان یک ترانه با اجرای 
علیرضا بدیع، مستندهای پرتره از بزرگان عرصه فرهنگ، بزرگداشت های تلویزیونی 
برای اصحاب پیشکسوت دانش، فرهنگ و هنر و... اشاره کرد. وی ادامه داد: شورای 
سیاســت گذاری برنامه به طور فشــرده در حال مراحل پایانی طراحی سری سوم 
»چشــم شب روشن« است و پیش تولید فصل جدید برنامه همگام با پخش فصل 
فعلی آغاز شده است. وی افزود: در ایام تعطیلی »چشم شب روشن« مقارن با آغاز 
محرم نیز ویژه برنامه »هم صدا با حلق اسماعیل« شامل کتابخوانی و مروری بر ادبیات 
داستانی عاشورا در ساعت پخش این برنامه با مروری بر داستان هایی از سیدمهدی 

شجاعی، ابوالفضل زرویی و... به صورت زنده روی آنتن شبکه چهار خواهد رفت.

تلویزیون

سری جدید »چشم شب 
روشن« روی آنتن می رود

هنر: روح الله رفیعی، مستندســاز درباره تازه ترین کار خود که مجموعه ای هفت 
قسمتی با عنوان »والفجر« است گفت: برای تولید این مجموعه مستند دو نوبت 
تصویربرداری در کشورهای ایران و نیجریه کردیم. قسمت نخست آن به ورود اسام 
در نیجریه اختصاص دارد و این رویداد تاریخی را برای مخاطبان به تصویر کشیده 
است.  روح الله رفیعی ضمن بیان اینکه مجموعه مستند جدیدش در مراحل پایانی 
است، گفت: در این مجموعه به بررسی ورود اسام به نیجریه و اتفاقات اخیر در این 

کشور پرداخته شده است.
 وی افزود: تصویربرداری این مجموعه مســتند با همکاری دوستان ما در جنبش 
اســامی نیجریه از سال 95 آغاز شده است و در حال حاضر مراحل آماده سازی 

آن دنبال می شود. 
رفیعی در پایان سخنان خود تصریح کرد: مراسم رونمایی این مجموعه زمستان 
سال جاری برگزار می شود. البته دو قسمت از این مجموعه در هشتمین جشنواره 

مردمی فیلم عمار حاضر می شوند.

سینمای مستند

حضور مستند »والفجر« 
در جشنواره عمار

پرده نقره ای

خبر

استقبال مردم از طرح بلیت نیم بها 
با وجود اطلاع رسانی محدود

هنر: ســینما روزهای پایانی هفته گذشــته را با اکران فیلم های تازه ای 
همچون »دریاچه ماهی« به کارگردانی مریم دوســتی و »ملی و راه های 
نرفته اش« بــه کارگردانی تهمینه میانی آغاز کرد. این درحالی اســت 
کــه دیگر فیلم های روی پرده همچنان به نمایــش خود ادامه می دهند 
و با توجه به نیم بها بودن بلیت ســینماها بــه بهانه هفته دفاع مقدس و 
نزدیک شدن به روزهای پایانی تابستان، استقبال خوبی از فیلم ها ازسوی 
مخاطبان و عاقه مندان به سینما می شود. البته سینماداران نسبت به نحوه 
اطاع رسانی نیم بها بودن بلیت های سینما، انتقاداتی را مطرح می  کنند که 
به نظر می رســد به جاست، چراکه صداوسیما و یا دیگر رسانه های مرتبط 
و تبلیغات شــهری مناسب و کافی برای آگاهی بخشی از این طرح، نه در 
تلویزیون و نه در سطح شــهر وجود ندارد. اما با این حال استقبال از این 
طرح همچون سال های گذشته، قابل توجه است و فیلم های درحال اکران 
با بلیت نیم بها با اقبال بهتری مواجه شده و اکثر فیلم ها طی روزهای پایانی 
هفته گذشته با فروش فوق العاده مواجه شده اند. به نظر می رسد بد نیست 
سینماگران نسبت به طرح شناوربودن قیمت بلیت سینما و نیم بها شدن 
آن در رویدادهای مختلف ســال، توجه جدی تری داشته باشند، چراکه 
تجربه این ســال ها نشان می دهد مخاطبان و سینمادوستان به این طرح 

اقبال خوبی نشان می دهند.

 آخرین آمار فروش فیلم های روی پرده
فیلم سینمایی »بیست ویک روز بعد« به کارگردانی محمدرضا خردمندان 
تاکنون یک میلیارد و 15۰ میلیون تومان فروش داشــته است. همچنین 
آخرین آمار فروش فیلم سینمایی »فصل نرگس« ساخته نگار آذربایجانی 
۲5۰ میلیون تومان بوده است. فیلم سینمایی »تابستان داغ« ساخته ابراهیم 
ایرج زاد نیز با 56 سالن در تهران و شهرستان ها ۸3۰ میلیون تومان فروش 
داشته و فیلم سینمایی »سارا و آیدا« به کارگردانی مازیار میری با در اختیار 
داشتن ۴7 سالن در تهران و شهرستان ها، تاکنون حدود دو میلیارد و ۴3۰ 
میلیون تومان فروخته است. فیلم سینمایی »من و شارمین« به کارگردانی 
بیژن شــیرمرز با ۲۸ سالن در تهران و شش سالن در شهرستان، تاکنون 
۲۸5 میلیون تومان فروش داشــته و فیلم سینمایی »نگار« به کارگردانی 
رامبد جوان با در اختیار داشــتن ۲5 سالن در تهران 5۲9 میلیون تومان 
و با 16 ســالن در شهرستان ها 17۰ میلیون تومان فروخته که درمجموع 
تاکنون 699 میلیون تومان فروش داشته است. فروش فیلم سینمایی »ملی 
و راه های نرفته اش« به کارگردانی تهمینه میانی با در اختیار داشتن ۲5 
ســالن در تهران ۸5 میلیون تومان و با دو ســالن در شیراز و ۲ سینما در 
مشــهد ۲5 میلیون تومان و درمجموع 11۰ میلیون تومان فروش داشته 
است. فیلم سینمایی »اکسیدان« در تهران ۲۰ سالن تک سانس دارد که در 
طرح نیم بها با اقبال خوبی مواجه شده و هم اینک فروش آن به 1۰ میلیارد 
و ۴۰۰ میلیون تومان رسیده؛ رقمی که با در اختیار داشتن 5۰ سالن سینما 
به دست آمده است. ضمن این که تاکنون آمار دقیقی نسبت به میزان فروش 
فیلم هایی همچون »ماجان« به کارگردانی رحمان سیفی آزاد و »زادبوم« به 

کارگردانی ابوالحسن داوودی در دست نیست.

آثار رفع توقیف شده با اصلاحات اکران می شود
فارس: شورجه کارگردان سینما گفت: مسئولین محترم وزارت ارشاد از 
رفع توقیف 5 فیلم صحبت کردند به هرجهت این فیلم ها تغییر در ساختار 
داشتند یا حذفیات و اصاحاتی داشتند و برخی از آن ها مجدداً صداگذاری 
و صدابرداری داشــتند.  صاحبان آثار قاعدتاً ســعی کردند مواردی که 
اشکالاتی داشت رفع کنند که احتمال زیاد می دهم  این اشکالات رفع 
شده است. وی ادامه داد: شورای نه نفره که شکل گرفت و من نمی دانم 
چه کســانی عضو آن هستند این مسایل را که موجب توقیف فیلم شده 
اســت مرتفع کردند و این فیلم ها حتماً با اصاحاتی روی پرده می آیند. 
در جریان هستم اصاحات انجام شده و  ظاهراً به تعبیر دوستان شورای 
رفع توقیف صاحبان آثار توانستند اعضای نه نفره  را قانع کنند البته که 
بعد از رفع مشکات من فیلم ها را ندیدم اما امیدواریم مشکات مرتفع 
شده باشد. بعد از گذشت سه دهه از انقاب امیدواریم دیگر شاهد تولید 
آثار توقیفی نباشیم. زیرا تهیه کنندگان و فیلمسازان به این بلوغ فکری 
که  خط قرمز ها را شناخته باشند و آن ها را رعایت کنند، رسید  ه اند مگر 
این که عامدانه و عالمانه قصد تقابل با نظام داشته باشند و عاقانه نیست 

با سرمایه های بخش خصوصی چنین فیلم هایی بسازند.

گزارش قدس از سیاست یک بام و دوهوای اکران تا توقیف

مجوزها درسینما برای چه صادر می شوند؟!
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 هنر/ تکتم بهاردوست  سال هاست که قصه 
فیلم های توقیفی سینمای ایران به قصه پرغصه ای 
تبدیل شــده  اســت؛ داســتانی که چون کافی 
ســردرگم گریبان مسئولان و مدیران فرهنگی و 
فیلم ســازان و هنرمندان را گرفته و رها نمی کند. 
چه بسیار فیلم هایی که با نگاه سلیقه ای مدیران 
وقت توقیف شدند و پس از روی کار آمدن دولت 
یا مدیری جدید، رفع توقیف شدند و چه بسیارند 
آثاری که عوض شدن مدیر و جریان های سیاسی، 
تغییــری در سرنوشــت آن ها رقم نــزده و هنوز 
نگاتیو های آن ها کنج گنجه شورای صدور پروانه 

خاک می خورد تا کار به جایی برسد.
درواقــع می تــوان گفت عمر توقیــف فیلم های 
سینمایی در کشور ما به قدمت خود سینماست و 
ربطی هم به دوره خاصی ندارد. تا امروز فیلم هایی 
که از محاق بیــرون آمده اند و در معرض قضاوت 
عموم قرار گرفته اند، این ســؤال را پیش آورده اند 
که اصاً هدف چه بوده که جلوی نمایش یک فیلم 
گرفته شــده و حالا که نمایش عمومی دارد، چه 

ضرری داشته؟
و این گونه به نظر می آید که مسئله توقیف و ممیزی 
در سینمای ایران پیش از این که به بخشنامه ها و 
دستورالعمل های تعریف شده و شناخته شده بسته 
باشد، بیشتر تابع سلیقه ها و عمدتاً متوجه محتوای 
فیلم ها بوده تا ضعف های ساختاری و تکنیکی و 
سینمایی. در این میان این سؤال مطرح می شود 
که چرا در همه این سال ها، خط قرمزهای سینما 
ثابت نبــوده و در دولت های مختلف مرتب تغییر 

کرده است.

 اعمال سلیقه به جای قانون
غامرضــا موســوی تهیه کننــده هــم از نبود 
خط قرمزهایی در حوزه کاری فیلم سازان گایه مند 
اســت و می گوید: من و همه همکارانم بارها این 
سؤال را از خود پرســیده ایم که چرا خط قرمز ها 
براســاس حضور آدم هــا تغییر می کنــد؟ ولی 
چیزی که وجود دارد این اســت کــه این قوانین 
هســتند که خط قرمزها را مشخص کرده اند که 
به نظر من خیلی هم روشــن اســت، ولی به نظر 

می رســد در بعضی موارد برخی افراد هنگامی که 
مسئولیتی دارند، براساس نگرانی ها و مشکاتی که 
وجود دارد، این خط قرمز ها را جلو و عقب می کنند 

و مشکات زیادی را به وجود می آورند.
یا بعضی مواقع فیلم هایی مانند »رستاخیز«، پروانه 
نمایش دارند و اکران می شــوند و حتی براساس 
فتوای رهبری هیچ مشکلی هم ندارند، ولی توسط 
جماعتی که به نظر من می تواند مســائل سیاسی 
پشت خواسته شان باشد، حرکت می کنند و فیلم 

از پرده اکران پایین کشیده می شود.

وی ادامه داد: در مســائل فرهنگی قاعدتاً بیشتر 
می تواند سلیقه و نظرها متفاوت باشد، ولی بخشی 
از این چندگانگی برمی گردد به این که هرکدام از 
مؤسسات ما مانند تلویزیون، ارشاد و... یک راهی را 
می روند، بعضی مراکز فرهنگی که بودجه دولتی 
دارند، روش های دیگری دارند و با توجه به این که 
همه اســاس انقاب فرهنگی دارند، همه باید از 
یک جا نشئت بگیرند که مسائلی است که به عنوان 

مجلس فرهنگی داریم.
این تهیه کننــده ادامه داد: فکر می کنم فقط باید 
دعا کنیم که دوســتان ســائق خودشــان را به 
اسم قانون تحمیل و ارائه نکنند، چون نتیجه اش 
این می شــود که یک سری فیلم ها پروانه نمایش 
می گیرنــد که بعدهــا توقیف می شــوند، بدون 
این که بدانند بــه چه علت دچار این قهر و غضب 
شده اند و بعد مصیبت هایی مثل خودسانسوری و 
ســرخوردگی هنرمندان را در پی خواهیم داشت 
که این رفع توقیف ها بعدها اتفاقی ایجاد نمی کند. 

من فکــر می کنم به جز نظر رهبری در مســائل 
که فصل الخطابه اســت و جداست، بقیه مسائل 
به روابط افــراد برمی گردد و این کــه این آدم ها 
هرکدام شان ســعی می کنند مسائل خودشان را 

مسائل نظام بدانند.

 مشکل از خود ماست
در همین رابطه داریوش بابائیان نیز باعث همه این 
اتفاقات را نداشتن مدیران ثابت می داند و می گوید: 
در سینما و مســائل فرهنگی ما همیشه مدیران 
کوتاه مدت با تفکرهای مختلف وجود داشته اند که 
بســیار در این عوامل اثرگذار است.  ازطرف دیگر 
بخشی از این مسائل به این برمی گردد که شورای 
پروانه ساخت و پروانه نمایش ما یک قانون ثابت و 
کلی و یکسان ندارند که وقتی پروانه ساخت صادر 
می شود، برای اکران مشکلی پیش نیاید. وی افزود: 
اگر اتاق فکر پروانه ســاخت و پروانه نمایش، یک 
قانون ثابت داشته باشند و خودشان هم پشتشان 
بایستند، کسی از این خط قرمزها عدول نمی کند و 

مشکلی درست نمی شود. 
نه این که بعضی فیلم هایی ســاخته می شود که 
اصاً بدون پارتی بازی نمی شــود اکران شود و از 
آن طــرف خیلی از فیلم ها بــدون پارتی بازی و با 
این که موضوعات موجهی دارند، امکان اکران پیدا 
نمی کنند و توقیف می شوند. حرف اینجاست که 
مشکل از داخل خود ماست که از بچه های سینما 
با مسئولان در داخل اتاق فکر نیستیم تا خودمان 
از این کار به حمایت از بقیه فیلم سازان دفاع کنیم. 
به نظــر من باید برای این قضیــه خط قرمز، یک 
آیین نامه در هر دو شــورا اجرا شود و نتیجه اش 
این نشود که یک فیلم بعد از سیزده سال هنوز از 
توقیف درنیامده است. خود ما حرف هایمان یک جا 
نیست و مرتب با تغییر مدیر تغییر می کند. مدیران 
متغیر که نباید حق وتو داشته باشند. باید قوانین 

کلی و نوشته شده باشد.

 کج سلیقگی باعث توقیف فیلم ها شده است
حســین فرحبخش اما نظر دیگــری دارد و همه 
این مســائل را یک نــوع کج ســلیقگی می داند و 

می گویــد: من همه این فیلم هــا را دیده ام و هیچ 
اشــکالی در آن ها نیافته  ام، جز این که این ها در اثر 
کج سلیقگی و تنگ نظری مسئولین توقیف شده اند و 

سال ها انگیزه یک فیلم ساز و سرمایه تهیه کننده 
را از بین برده اند. قانون فیلم سازی ما مشخص 
است و آیین نامه های هیئت دولت هم مشخص 
است و هیچ کدام هم از این خط قرمزها عبور 
نکرده اند، مگر یک سری تنگ نظری ها که 
چندین ســال از زندگی یک آدم را به فنا 
داده اند. وی ادامه داد: اکثر این فیلم ها 
پروانــه نمایش گرفته انــد و در فان 
جشــنواره به نمایــش درآمده اند.  
حالا یک ســری آمده اند و اعتراض 
کرده انــد و مســئولین مــا هم 
این ها کوتاه آمده اند که  مقابل 
اکثر این فشــارها از نهادهایی 
غیرســینمایی و از بیرون به 
وارد  ســینمایی  مسئولین 
می شــود و فیلم ســازان ما 
به همه خط قرمزها واقف اند و همه هم تکلیفشــان 
را می دانند. فیلم ســازان ما همه هم باهوش اند و از 

مسئولین هم دلشان بیشتر برای نظام می سوزد.

آنچه می خوانید

در  ممیــزی  و  توقیــف  مســئله 
سینمای ایران پیش از این که به 
بخشنامه ها و دســتورالعمل های 
تعریف شده و شناخته شده بسته 
باشد، بیشــتر تابع ســلیقه ها و 

عمدتاً متوجه محتوای فیلمهاست
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خط عبرت

كلاهبردارى ميلياردى 
به بهانه اعزام دانشجو به آمريكا

خط قرمز: فرد شيادى كه با تنظيم قرارداد جعلى تحصيل در آمريكا، از يك 
شــهروند مشــهدى يك ميليارد و 580 ميليون ريال كلاهبردارى كرده بود، 

توسط پليس آگاهى شناسايى و دستگير شد.
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى با اعلام اين خبر گفت: با دريافت مرجوعه 
قضايى از سوى خانمى ميانسال مبنى بر جعل و كلاهبردارى موضوع در دستور 

كار تيمى از كارآگاهان قرار گرفت.
وى افزود: در بررســى اظهارات مالباخته مشخص شد كه او از طريق تبليغات 
شبكه هاى اجتماعى، با فردى به نام مهدى كه با راه اندازى مؤسسه اى آموزشى 
در خيابان احمدآباد مشــهد، براى اعزام شهروندان به خارج كشور براى ادامه 
تحصيل آشنا شــده و اين فرد شياد با ترفند تهيه بورس تحصيلى در كشور 
آمريكا براى دو فرزندش، با تنظيم قراردادى جعلى مبلغ يك ميليارد و 580 
ميليون ريال كلاهبردارى كرده و متوارى شده است.سرهنگ رزمخواه تصريح 
كرد: تيم رسيدگى كننده به پرونده با همكارى تيمى از مأموران اداره اطلاعات 
جنايى پليس آگاهى پس از چندين روز كار گسترده پليسى و كنترل محل هاى 
احتمالى تردد اين فرد، ســرانجام او را در بلوار فرهنگ مشهد شناسايى و در 
اقدامى غافلگيرانه دستگير كردند.رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى با اشاره 
به معرفى متهم به دادســرا خاطرنشان كرد: تحقيقات از اين متهم با دستور 

مقام قضايى ادامه دارد.
وى در ادامه از كشــف 554 ميليون ريال لنت ترمز قاچاق در بازرســى 
از يك انبار در مشــهد خبر داد.ســرهنگ حميد رزمخواه گفت: با كسب 
خبرى مبنى بر توزيع لوازم يدكى قاچاق توسط فردى سودجو در سطح 
شهر مشهد، موضوع به صورت ويژه  در دستور كار تيمى از پليس آگاهى 
قرار گرفت و كارآگاهان اداره مبارزه با قاچاق كالا و ارز پس از يك سرى 
تحقيقات گســترده ميدانى متهم را در محدوده بلوار پيروزى شناسايى 
و پس از چند روز كنترل نامحســوس مخفيــگاه او را در محدوده بلوار 
ســرافرازان شناسايى كردند.وى تصريح كرد: كارآگاهان پس از اطمينان 
از نگهــدارى كالاهاى قاچاق با هماهنگى مقام قضايى در اقدامى ضربتى 
وارد عمل شــدند و ضمن دستگيرى متهم و سه همدستش، در بازرسى 
از محــل 200 كارتن حاوى چهار هزار عدد انــواع لنت قاچاق به همراه 
مقاديرى مشــروبات الكلى دست ســاز، حدود 220 گرم ترياك و شيره 

ترياك كشف كردند. 
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى با اعلام اينكه ارزش اين محموله كشف 
شده 554 ميليون ريال برآورد شده خاطرنشان كرد: متهمان پس از تشكيل 

پرونده براى سير مراحل قانونى روانه دادسرا شدند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خط قرمز: با هوشيارى كارآگاهان اداره دهم پليس آگاهى 
تهران بزرگ هر دو متهم جوانى كه به خاطر شوخى باعث 
مرگ پيرمرد شــوخ طبع در پارك شده بودند شناسايى و 
دستگير شدند.تحقيقات از متهمان دستگير شده ادامه دارد.
ساعت 5 صبح روز جمعه از طريق مركز فوريت هاى پليسى 
110 فوت پيرمردى 69 ســاله در بيمارستان به كلانترى 
133 شهرزيبا اعلام شد. با حضور مأموران، اعضاى خانواده 
متوفى با طرح شكايتى عنوان داشتند كه متوفى به علت 
عوارض ناشى از ضربه و آسيب هاى وارد شده به مهره هاى 

گردنش فوت كرده است.
با تشكيل پرونده مقدماتى با «فوت مشكوك» و به دستور 
بازپرس شعبه پنجم دادسراى جنايى تهران، پرونده براى 
رسيدگى در اختيار اداره دهم ويژه قتل پليس آگاهى تهران 

بزرگ قرار گرفت.
كارآگاهان اداره دهم در تحقيقات از اعضاى خانواده متوفى 
به نام منصور 69 ساله اطلاع پيدا كردند كه تا دو ماه پيش، 
متوفى هر روز صبح در پارك كاجســتان واقع در خيابان 
وفادار جنوبى به ورزش مى پرداخته و به واسطه تردد زياد 

در داخل پارك مذكور و شــوخ طبعى كه داشته، با افراد 
زيادى رابطه دوستانه داشته است.

بنا بــر اظهارات خانواده متوفــى، روز 15 تيرماه در زمان 
حضور در داخل پارك با دو تن از جوانان پارك به نام هاى 
مهيار 24 ساله و اميرمهدى 27 ساله مشغول شوخى كردن 
بوده كه اين دو جوان اقدام به گرفتن دست و پاى متوفى 
كرده و در ادامه، در حين تاب دادن او را به زمين انداخته اند 
كه همين كار آن ها باعث آســيب ديدگى شديد متوفى از 

ناحيه گردن شــده و از آن تاريخ تاكنون اقدامات درمانى 
متعددى بر روى مهره هاى گردنش صورت گرفته كه نهايتا 
در ساعت 5 صبح جمعه، پس از انجام عمل جراحى و در 

داخل بيمارستان فوت كرد.
با طرح شكايت خانواده متوفى از مهيار و اميرمهدى، هر دو 
نفر آن ها در ساعت 21 شب گذشته در محل سكونتشان 
در خيابان وفادار جنوبى دستگير و براى انجام تحقيقات به 
اداره دهم پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل شدند. مهيار و 
اميرمهدى در اظهارات اوليه منكر هرگونه آسيب رساندن 
به متوفى شده اما در ادامه با بيان حقيقت عنوان داشتند 
كه به قصد شــوخى كردن با متوفــى، او را تاب داده و به 

زمين انداخته اند.
مركز اطلاع رســانى پليس آگاهى تهران بزرگ، با انتشار 
اين خبر اعلام كرد: جسد متوفى براى تعيين علت اصلى 
مرگ به پزشكى قانونى منتقل شده؛ متهمان پرونده نيز با 
صدور قرار بازداشت موقت از سوى بازپرس پرونده و براى 
انجام تحقيقــات در اختيار اداره دهم پليس آگاهى تهران 

بزرگ قرار دارند.

قتل، فرجام پيرمرد شوخ طبع در پارك
مناره دزد حين كندن چاه گير افتاد 
خط قرمز: يك قاچاقچى عتيقه در حال حفارى در يك 
فروشگاه در خيابان امام خمينى(ره) شهر نيشابور به دام 

افتاد.
به گزارش خبرنگار ما ساعت 3/22 بامداد جمعه مأموران 
گشت كلانترى 11 نيشــابور در حال انجام وظيفه در 
حوزه اســتحفاظى خود، متوجه صداهاى مشكوك از 
داخل فروشگاهى در خيابان امام خمينى(ره) اين شهر 

شدند كه كركره در ورودى آن نيز باز مانده بود. 
مأمــوران پس از انجام هماهنگى هــاى لازم وارد عمل 
شــده و در بررســى هاى اوليه خود دريافتند كه مردى 
در زيرزمين اين مغازه در حال حفارى اســت و گودالى 
به عمق حدود 12 متر كنده اســت.دقايقى بعد پس از 
هماهنگى مقام قضايى تيمى از كارآگاهان پليس آگاهى 
نيشابور نيز وارد عمل شده و در بررسى هاى بيشتر 39 
ســكه عتيقه در محل كشف و مشخص شد اين متهم 
34 ســاله در حال حفارى براى بيرون كشيدن اشياى 
عتيقه و زيرخاكى بوده اســت.ادامه اين گزارش به نقل 
از فرمانده انتظامى نيشــابور حاكى است با دستور مقام 
قضايى سكه ه اى كشف شده براى بررسى بيشتر و تعيين 
قدمت و اصالت آن در اختيار كارشناسان ميراث فرهنگى 
قرار گرفت و متهم نيز براى انجام تحقيقات بيشــتر به 

پليس آگاهى نيشابور انتقال يافت.

مرگ 6 مسافر در تصادف سمندها 

خط قرمز: رئيس پليس راه جنوب استان، گفت: بر اثر 
برخورد دو دستگاه سمند و يك دستگاه موتور سيكلت 
در محور لارســتان- بندرعباس 6 نفر كشته و 13 نفر 

مجروح شدند. 
سرهنگ حمداالله هوشــمندى بيان كرد: در پى اعلام 
يك فقره تصادف فوتى در محور لارستان به بندرعباس، 
بلافاصله مأموران به محل مورد نظر اعزام و مشــاهده 
كردند دو دستگاه خودروســمند و يك دستگاه موتور 
ســيكلت با هم برخورد و بر اثر آن راكب موتور سيكلت 
و 5 نفر از سرنشينان خودروهاى سمند به دليل شدت 
جراحت وارده فوت و 13 نفر از سرنشينان خودروها نيز 

مجروح و به بيمارستان منتقل شدند.
رئيس پليس راه جنوب اســتان، بيان كرد: كارشناسان 
پليس راه در صحنه حاضر و علت وقوع اين حادثه را به 
دليل بر هم خوردن صحنه موكول به تحقيقات پليس 

اعلام كردند.

خط حادثه

خط قرمز- سعيد كوشافر: مرد ميانسالى كه توانسته بود 
با يك ترفند پيامكى از ده ها بنگاه اقتصادى در شهرســتان  

نيشابور كلاهبردارى كند، دست آخر گرفتار پليس شد.
ماجرا از جايى شــروع شــد كه اين مرد ميهمــان يكى از 
هتل هاى شهر نيشــابور بود، او كه يكى از بهترين اتاق ها را 
در اختيار گرفته بود دســتور داد تا بهترين غذاها را برايش 
سرو كنند. او صبح هنگام تسويه حساب و خروج از هتل به 
دلايــل عجيب و غريبى عنوان كرد كه كارت هاى بانكى اش 
مفقود شده اند و از متصدى پذيرش خواست تا شماره حساب 
شــخصى اش را ارائه دهد تا او بتواند به اين شماره پول واريز 
كند. او لحظاتى بعد پيامكى به متصدى پذيرش نشان داد كه 
حكايت از واريز پول به حساب او داشت و پس از آن هتل را 
ترك كرد. اما متصدى پذيرش زمانى كه موجودى حسابش 
را گرفت متوجه شد كه پولى به حسابش واريز نشده است، 
پس اقدام به طرح شــكايت كرد. او در شكايتش گفت: اين 
مرد آن قدر شــيك پوش بود و بــا كلاس رفتار مى كرد كه 
حتى يك درصــد هم به ذهنم خطور نمى كرد كه مى تواند 

كلاهبردار باشد.
او هنگام خروج گفت كه ديروز تمام كارت هاى بانكى اش را 
گم كرده و از صندوقدار هتل خواســت كه شماره حسابش 
را به او بدهد تا با  هماهنگى شركتش پول به حساب واريز 
شــود. دقايقى در لابى هتل منتظــر ماند تا اينكه پيامكى 
مبنى بر واريز پول رســيد و او بعد از پيامك از هتل خارج 

شــد. اين در حالى بود كه اين پيامك جعلى بود و پولى به 
حسابمان واريز نشــده بود.سرهنگ حسين بيات مختارى 
فرمانده انتظامى شهرستان نيشــابور كه اين خبر را براى 
خبرنگار خط قرمز تشريح مى كرد  در ادامه گفت: مأموران 
پس از دريافت اين شكايت به شكايت هاى مشابهى رسيدند 
كه مشتركات زيادى با هم داشتند. اين شكايات كه بدهى 
ازديگر شهرســتان ها و هتل هاى ديگر بود و برخى از مراكز 
تجارى و بنگاه هاى اقتصادى شــهر همگى حكايت از اين 
داشتند كه مردى با مشخصات يكسان وارد آن ها شده است 
و پس از چند روز اقامت و صرف غذاهاى متنوع يا خريدهاى 
گرانقيمت با همين شگرد از آن ها كلاهبردارى كرده است. 
در تمام موارد متهم مدعى شــده كه كارت هاى بانكى اش 
مفقود شده اســت و سپس از صندوقدار درخواست شماره 
حساب بانكى كرده است كه بتواند پول واريز كند وبراى او 
پيامك بيايد، سپس پيامكى آمده كه زمينه ساز كلاهبردارى 
اين متهم بوده است.كارآگاهان پليس آگاهى براى رديابى 
اين مجرم طرح ويژه اى تــدارك ديدند وتحقيقات خود را 
گســترش دادند تا اينكه آن ها توانستند در بانك مجرمان 
ســابقه دار اين متهم 36 ســاله را شناســايى كنند. او كه 
غيربومى بود و به خاطر هميــن مأموران با دريافت نيابت 
قضايــى راهى محل اختفاى وى شــدند و در يك عمليات 
ضربتى متهم را در حالى كه انتظارش را نداشــت دستگير 
كردند.متهم كه در مقابل ادله و مستندات پليس راهى جز 

قبول بزه انتسابى نداشت لب به سخن گشود و اعتراف كرد. 
او گفت: نرم افزار خاصى را روى گوشــى هوشمندم نصب 
كردم و براى خريد به فروشگاه هاى بزرگ سطح شهر مراجعه 
كــردم. پس از خريد به صندوقدار اعلام مى كردم كه كارت 
بانكى ام را همراه ندارم يا مفقود كرده ام. از او مى خواســتم 
كه قيمت كلى را اعلام كند و ســپس با نشان دادن گوشى 
هوشــمندم به آن ها كه اطلاعات واريز وجه را نشان مى داد 
محل را ترك مى كردم. پس از خريد براى اقامت و استراحت 
و صرف غذا به هتل هاى شهر مى رفتم و با هتل ها هم همان 
كارى را مى كردم كه با فروشــگاه ها مى كردم و كلاه آن ها 
را هم با گوشى همراهم برمى داشتم.به گفته سرهنگ بيات 
مختارى تاكنون 6 مالباخته ازاين متهم شاكى شده اند كه 
جمع كلاهبردارى هاى وى را به 70 ميليون ريال مى رساند.

كلاهبردارى ميليونى از هتل ها و فروشگاه ها با پيامك جعلى واريز پول



خط شهرستان ها

 گلوله سلاح شكارى پسر 15 ساله را به كام مرگ برد 
خط قرمز: نوجوان 15 ساله اى بر اثر اصابت گلوله سلاح شكارى در شهرستان 

سربيشه كشته شد. 
گزارش خبرنگار ما به نقل از معاون اجتماعى فرماندهى انتظامى خراسان جنوبى 
حاكى است: روز جمعه با اعلام مركز فوريت هاى پليسى 110 مبنى بر بسترى 
شــدن يك مصدوم تيرخوردگى، بلافاصله مأموران پليس به بيمارستان اعزام 

شدند.
محمدرضا سرفرازى اظهار داشــت: مأموران با حضور در بيمارستان مشاهده 
كردند نوجوان 15 ساله اى به نام اميرعلى بر اثر اصابت گلوله سلاح شكارى به 

بازوى دست راستش، جان خود را از دست داده است.
در تحقيقات اوليه پليس مشخص شد اين نوجوان كه براى شكار به روستاى 
شيرگ شهرستان سربيشه رفته بود، هنگام مسلح كردن سلاح شكارى توسط 

يكى از همراهانش، سهواً مورد اصابت گلوله قرار گرفته و مصدوم شده است.
سرفرازى تصريح كرد: پزشك معالج بيمارستان زمان مرگ را قبل از رسيدن 
نوجوان به بيمارســتان اعلام كرده است و نتيجه قطعى علت مرگ منوط به 

نظريه پزشكى قانونى خواهد بود.

پرواز مرگ جوان مشهدى از روى پل سرخس 
خط قرمز: جوان 36 ساله اى روز 
گذشته با پريدن از روى پل شهيد 
عباسپور مشــهد به زندگى خود 

خاتمه داد.
به گزارش خبرنگار ما ســاعت 
13/10 دقيقــه كاظم ميرزايى، 
قاضــى ويــژه قتل دادســراى 
عمومى و انقلاب مشهد از طريق 
تماس تلفنى مأموران كلانترى 

شــهيد رجايى از وقوع اين حادثه باخبر شــد و به همراه اكيپى از كارآگاهان 
جنايى و عوامل بررسى صحنه جرم و پزشك قانونى در محل حضور يافت.

در بررسى هاى اوليه مقام قضايى مشخص شد اين مرد جوان دقايقى قبل از آن، 
از روى پل روگذر تقاطع شهيد عباسپور صدمترى كمربندى مشهد به پايين 
پريده كه بر ا ثر شــدت صدمات وارده مثل شكستگى دست و پا و جمجمه و 

عوارض ناشى از آن در دم جان باخته است.
بنابراين گزارش در اثناى تحقيق و بررسى هاى قضايى و پليسى، يكى از ساكنان 
منطقه شــهيد رجايى با مراجعه به قاضى ميرزايى مدعى شــد كه متوفى را 
مى شناسد اما از دلايل وانگيزه خودكشى اين مرد كه بيكار بوده است، چيزى 
نمى داند.در همين حال با دستور مقام قضايى جسد متوفى به پزشكى قانونى 
منتقل و تحقيقات گســترده كارآگاهان براى كشــف علت وانگيزه اقدام به 

خودكشى مرد جوان آغاز شد.
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قتل يك پزشك در خشم بيمار 
 21 بيمار  قرمز:  خط 
ســاله آمريكايى روان 
پزشــك خود را پس 
از غافلگيــرى در يك 

كوچه به قتل رساند. 
روان پزشــك «آچوتا 

ردى » 57 ساله با ضربات چاقو به قتل رسيده است.
بنا بر گزارش هاى رسيده پليس مظنون شبانه دكتر خود 
را تعقيــب كرده و در فرصتى مناســب در كوچه خلوت 

منطقه كانزاس وى را غافلگير كرده است.
مظنون جوانى 21 ســاله بوده كه بــه دليل اختلافات 
خانوادگى و شرارت هايش تحت نظر اين پزشك هندى 

مقيم آمريكا قرار داشته است.

33كشته با واژگونى قايقى در نيجريه 
 خط قرمز: واژگونى قايقى در رودخانه نيجر در شــمال 
غربى نيجريه جان 33 تن را گرفت و دهها نفر را ناپديد 
كرد. در ميان كشته شــدگان چندين كودك نيز ديده 
مى شوند.بنا بر گزارش هاى پليس قايق بيش از ظرفيت 
اســتاندارد خود مسافر سوار كرده و همين موضوع باعث 
واژگونى قايق شده است.اين حادثه در نزديكى روستاى 
«لولو» در منطقه كيبى رخ داده و جستجوها براى يافتن 
ديگر قربانيــان اين حادثه ادامه دارد.«محمد ســليمان 
كريــم» از مديريت ملى اورژانس بيان كرد قايق ظرفيت 
70 تن را داشــته اما اطلاعاتى در دست داريم كه 150 
مسافر را سوار كرده است.با توجه به شرايط موجود امكان 
افزايش قربانيــان اين حادثه وجود دارد. تاكنون اطلاعى 
از ديگر افراد ناپديد شــده در دست نيست و امدادگران 

توانسته اند 84 نفر از مسافران را زنده از آب بگيرند.

 آزار كثيف پسر 9 ساله 
توسط پدر شيطان صفت 

خط قرمز: مدير تحقيقات امنيتى جيزه پرده از تعرض 
وحشيانه يك پدر 23 ساله به پسر 9 ساله اش برداشت. 

سرلشكر ابراهيم الديب، مدير تحقيقات امنيتى جيزه مصر 
در اين باره گفــت: اداره تحقيقات جنايى و امنيت گيزا 
گزارشى از تعرض يك پدر به فرزند 9 ساله خود دريافت 
كرد و كارآگاهان تحت نظر ســرهنگ محمد جوهرى، 

رئيس اداره تحقيقات پليس وارد عمل شدند. 
مدير تحقيقات امنيتى گيزا اضافه كرد: تحقيقات نشان 
داد پدر 23 ساله به فرزند 9 ساله خود بارها و بارها تعرض 
جنسى كرده است.وى گفت: پدر شيطان صفت در حالى 
كه در خانه خود بود دســتگير شد و به جرم سياه خود 
اعتراف كرد، وى در اظهارات خود مدعى شده است كه در 
پى مصرف مواد مخدر به او توهم دست مى داده و دست 
به اين اقدام مى زده است.با اعتراف اين پدر شيطان صفت 
هشام العراقى، معاون جرايم امنيتى جيزه دستور بررسى و 

ادامه تحقيقات دراين باره را صادر كرد.

خط بين الملل

 يكشنبه 26 شهريور 1396
 26 ذى الحجه 1438 17 سپتامبر 2017  سال سى ام  شماره 8500 

خط قرمز: تراژدى اتفاقات تلخ و هولناكى كه قربانى آن ها 
كودكان هستند تمامى ندارد. پس از آتنا، بنيتا و تبسم، در 
تازه ترين حادثه تلخ و غم انگيز پسربچه اى 11ساله در جنوب 
پايتخت قربانى نقشه شوم جوان كبوترباز شد. عامل جنايت 
كه به گفته خانواده مقتول «كسى باورش نمى شد وى قاتل 
ابوالفضل باشد» به بهانه نشان دادن كبوتر قربانى خود را به 
پشت بام خانه شان كشاند و بى رحمانه او را به قتل رساند اما 

5روز بعد، راز هولناك او فاش شد. 
نيمه شب شنبه 18شــهريور ماه، مصادف با روز عيد غدير 
بود كه مردى سراســيمه خودش را به كلانترى 115رازى 
رساند و از ناپديد شــدن مرموز پسربچه 11ساله اش به نام 
ابوالفضل خبر داد. او مى گفت كه پسرش از عصر جمعه كه 
براى رفتن به پارك و بازى با دوستانش خانه را ترك كرده، 
ديگر برنگشته است. با اظهارات اين مرد مأموران راهى محل 

سكونت آن ها شدند.
خانواده ابوالفضل به همراه تمامى اهالى محل بسيج شده و 
همه جا را به دنبال او گشته اما اثرى از وى پيدا نكرده بودند. 
از آنجا كه احتمال مى رفت اتفاق تلخى براى پســربچه رخ 
داده باشد مأموران به پرس و جو در محل پرداختند و متوجه 
شدند كه آخرين بار ابوالفضل با پسرجوانى به نام على كه در 
همان محل و در نزديكى پارك زندگى مى كند ديده شــده 
است. مأموران به ســراغ على رفتند و او وقتى چشمش به 

پليس افتاد وحشت زده شد.
بــا اين حال مدعى بود كه از ابوالفضل خبرى ندارد اما روى 
دســتانش آثار بريدگى با چاقو ديده مى شد كه زخمش هم 
تازه بود. پســرجوان مدعى شــد كه آثار چاقو به خاطر خرد 
كردن گوشت اســت اما معلوم بود كه قصد دارد رازى را از 
پليس مخفى كند. دســتپاچه شدن على و حرف هاى ضد و 
نقيض او ظن پليس را برانگيخت و او همان روز بازداشــت 
شد. بازجويى از وى ادامه داشت اما پسرجوان همچنان اصرار 

داشت كه اطلاعى از پسربچه ندارد.
روز چهارشــنبه زيــر نظر قاضى ســهرابى بازپرس جنايى 
پايتخــت، بازجويى هاى تخصصى از وى ادامه يافت تا اينكه 

شامگاه همان روز پسرجوان قفل سكوت را شكست و راز قتل 
هولناك ابوالفضل را فاش كرد. او گفت كه روز حادثه به بهانه 
نشــان دادن كبوتر و بازى با آن ها، ابوالفضل را به پشت بام 
كشــانده و با ضربات متعدد چاقو (بيش از 50ضربه) به قتل 
رسانده است سپس جسد را با همدستى برادرش به كيلومتر 
55 جاده تهران - قم برده و در بيابان رها كرده است. اعتراف 
هولناك اين جوان كافى بود تا مأموران راهى جاده قم شوند و 
با راهنمايى متهم، جسد پسربچه را كشف كردند. پس از آن 
جسد به پزشكى قانونى منتقل شد تا بررسى هاى لازم درباره 

مرگ او انجام شود.
با اعترافات على، برادر وى نيز دستگير شد و صبح پنجشنبه 
دو برادر به دادسراى جنايى تهران انتقال يافتند و با دستور 
دكتر شهريارى سرپرست دادسراى جنايى تهران، تحقيقات 
از آن ها آغاز شد. متهم به قتل جزئيات جنايت تكان دهنده اى 
را كه رقم زده بود شــرح داد و برادرش مدعى شد كه وقتى 
متوجه شــده وى دست به جنايت زده در انتقال جسد به او 

كمك كرده است. 
على 22سال دارد و درخصوص دلايل نقشه هولناكش براى 
ابوالفضل 11ساله مى گويد: نمى خواستم ابوالفضل مانند من 
قربانى شــود. من همسن و سال ابوالفضل بودم كه در پارك 
رازى، پســرجوانى به بهانه اى مرا ربود و پشت درختچه هاى 
پارك به من تجاوز كرد. اين كابوس ســال ها همراه من بود. 
هروقت ابوالفضل را مى ديــدم با خود مى گفتم نكند او هم 
سرنوشــتش مانند من شــود. براى همين او را ربودم تا به 

سرنوشت من دچار نشود.
در يــك محــل زندگى مى كرديم و ســال ها بود كــه او را 
مى شــناختم. پدرش هم در محل كاســب اســت. مغازه 

موتورسازى دارد و برادرم رابطه خوبى با او داشت.
اين كفتر باز شيطان صفت درخصوص روز حادثه مى گويد: 
روز جمعه بود كه براى هواخورى به پارك رفتم و ابوالفضل را 
ديدم. وسوسه شدم تا او را ربوده و نقشه قتل را اجرا كنم. به او 
نزديك شدم و گفتم در پشت بام خانه ام كبوتر دارم. به بهانه 
نشان دادن كبوتر او را به پشت بام خانه ام بردم. ابوالفضل كنار 
لانه كبوتر بود كه با چاقو به سمتش حمله ور شدم و چندين 
ضربه به او زدم. بعد از آن به داخل خانه ام برگشتم و به برادرم 
زنگ زدم تا از او كمك بخواهم. برادرم متأهل اســت و بچه 
هم دارد. او در نزديكى خانه ما زندگى مى كند. وقتى رسيد 
و متوجه شــد كه پسربچه را كشته ام خيلى ناراحت شد اما 
مجبور شد كمكم كند چون برادرم بود. آن روز جسد را داخل 
نايلون گذاشتم و دورش ملحفه اى پيچيدم. برادرم به ترمينال 
جنوب رفت و خودروى پرايدى را كرايه كرد. 50 هزار تومان 
به راننده داد و به دروغ به او گفت كه قصد انتقال چمدانى را 
داريم. بعد با كمك برادرم جسد را داخل چمدانى گذاشتيم 
و به سمت جاده قم رفتيم. در آنجا جسد را از داخل چمدان 
بيرون آورديم و در بيابان هاى آنجا انداختيم. وى درپاسخ به 
اين پرسش كه آيا قصد تجاوز داشتى؟ نيز مى گويد: اولش نه. 
اما بعد وقتى متوجه نيت من شد شروع به سر و صدا كرد كه 

من هم با چاقو او را زدم اما تجاوز نكردم.

به بدن نحيف ابوالفضل 11ساله 50ضربه كارد زدم

اعتراف وحشتناك كبوترباز شيطان صفت 

سرنوشت من دچار نشود. شامگاه همان روز پسرجوان قفل سكوت را شكست و راز قتل 
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ســاله آمريكايى روان 
پزشــك خود را پس 
از غافلگيــرى در يك 

روان پزشــك «آچوتا 

خط قرمز- سعيد كوشــافر: گاهى اوقات اخبار آن قدر 
عجيب اســت كه باورش براى خبرنگار هم سخت است چه 
رسد به خواننده، اين حكايت مردى است كه مورد زورگيرى 
با يك گوشتكوب قرار گرفت، البته مالباخته خودش هم خبر 
نداشت كه چگونه همه پول برداشتى از بانك را از دست داده 
است، او بيهوش شده بود و وقتى بهوش آمد ديد كه خبرى از 
پول هايش نيست.ماجرا از جايى شروع شد كه مالباخته وارد 
شــعبه بانك شد، چك را روى پيشخوان گذاشت و لحظاتى 
بعد با سه ميليون تومان پول نقد از بانك خارج شد. او به طرف 

ماشــينش رفت و به محض باز كردن در ماشين ضربه اى به 
سرش وارد شد، چشمانش سياهى رفت و گيج شد، درست 
متوجه نشد كه چند دقيقه است نيمه بيهوش روى صندلى 

ماشين افتاده و از پول هايش هيچ خبرى نيست.
مرد بلافاصله با 110 تماس گرفت و ماجرا را شرح داد، انگار 
بخت با اين مالباخته يار بود، چرا كه گشت كلانترى سجاد 
متوجه جوانى شــد كه به طور كاملاً مشكوك در حال فرار 
است، آن ها او را به طور نامحسوس زير نظر گرفتند، لحظاتى 

بعد به او نزديك شده و اقدام به بازداشت وى كردند.

مرد جوان كه مى ديد دستش براى پليس رو شده است، ناچار 
لب به اعتراف گشود و گفت: آن روز در حال گشتن در خيابان 
بودم كه احساس تشنگى باعث شد وارد يك شعبه بانك شده 
و آب بنوشــم، درحال نوشيدن آب خنك بودم كه چشمم به 
مردى افتــاد كه 3 ميليون پول نقد گرفــت و در حال خارج 
شدن از بانك بود.دنبالش راه افتادم تازمانى كه ديدم دارد سوار 
ماشينش مى شود و اگر چند لحظه غفلت كنم مرد رفته است. 
فقط يك گوشتكوب همراهم بود، از پشت به طرف مرد رفتم 
و با همان گوشتكوب به ســرش كوبيدم و پول ها را برداشتم.

سرهنگ محمد بوستانى رئيس پليس مشهد گفت: تحقيقات از 
اين متهم 31 ساله كه سابقه كيفرى هم در كارنامه خود دارد 

براى كشف ديگر سرقت هاى احتمالى ادامه دارد.

زورگيرى با گوشتكوب در روز روشن



روز جنجالی سرمربی کروات در سازمان لیگ

برانکو: بازی با پیکان بحران زا ست
 فوتبال  ورزش  سرمربی پرسپولیس روز جنجالی در 
نشست خبری پیش از جدال مقابل پیکان پشت سر گذاشت 
و مجبور شد در خصوص اتفاقات اخیر حول تیم ملی، باشگاه 

استقلال و ... صحبت کند.

*بازی بحران زا
برانکــو ایوانکوویچ کــه اکنون با حضــور در جمع چهار 
تیم برتر آسیا شــرایط فوق العاده ای را تجربه می کند در 
خصوص دیدار برابر پیکان گفت: طبیعی است که بعد از 
بازی مقابل الاهلی یک رضایتمندی ویژه در نزد همه ما 
وجود داشته باشد؛ اما اینچنین خوشحالی می تواند ما را 

از جدیت بیندازد.
وی ادامه داد: اینگونه بازی ها نه برای پرسپولیس که برای 
تمام تیم های خوب دنیا می تواند بحران زا باشد، بعد از یک 
بازی سخت و با نتیجه خوب در آســیا بازی بعدی در لیگ 
کمی تیم را با افت مواجه می کند. می دانیم کاری ســخت 
پیش رو داریــم. فصل پیش دو بازی ســخت مقابل پیکان 

داشتیم که سخت ترین بازی ما بوده است.

*از پروین تا استانکو
سرمربی کروات سرخپوشان در واکنش به شرایطی مثبتی 
که برای این تیم در کنار علی پروین و استانکو توانسته تیم 
را به جمع چهار تیم برساند و آیا قادر به عبور از این مرحله 

خواهد بود یا خیر گفت: ما خواسته مان حداکثری است و این 
فرمت جدید لیگ قهرمانان است و خیلی متفاوت و سخت تر 
از گذشته است. اما خوشحال هســتیم که استانکو و پروین 
توانستند تیم را در آن مقطع به موفقیت برسانند، به خصوص 
آقای پروین که سمبل و اســطوره باشگاه هستند. نمی دانم 
اطلاع دارید یا نه، اما آقای اســتانکو مشــکلی داشته که از 
ناحیه پا مجبور به قطع کردن آن شدند؛ اما ایشان هم یکی از 
بزرگترین مربیان تاریخ پرسپولیس بوده و یکی از بزرگترین 

همکاران آقای ایویچ بودند.
وی ادامه داد: او اولین مربی بوده که تاثیر داشته در فوتبال 

ایران.
*الهلال مهم ترین بازی

 برانکو با اشاره به مشکلات بازی با الهلال گفت: نمی خواهیم 

پنهان کنیم که بازی با الهلال مهمترین بازی برای ماســت 
و دیداری اســت که جای جبران نخواهد داشــت. ما تمام 
تلاش مان را در تمام بازی ها خواهیم کرد که برنده شویم. ما 
مقابل الهلال کمال کامیابی نیا و انصاری را متاسفانه در اختیار 

نداریم؛ اما هیچ تغییری در هدف و انگیزه ما نخواهد داشت.
*همسترینگ سیدجلال

برانکو در خصوص شــرایط ســیدجلال حســینی و دلیل 
غیبت هــای او در دیدارهای این تیم گفت: مــا امیدواریم 
حداقل تا بازی با الهلال به بازی برسد. ایشان به اندازه شش 
سانتی متر کشیدگی همســترینگ داشتند و باید احتیاط 
کند. پیش از بازی بــا الهلال کنترل خواهیــم کرد، چون 
اینگونه مصدومیت ها حســاس هستند و می توانند دردسر 
بزرگتری شکل دهند و امیدوارم در آینده او را خیلی زود به 

ترکیب برگردانیم.
*تغییرات مقابل پیکان

سرمربی پرسپولیس در واکنش به سوالی درباره استراحت 
ســرمربی الهلال به 6 ملی پوش تیمش و آیا این مسئله در 

خصوص این تیم نیز برابر پیکان صورت خواهد گرفت یا خیر 
گفت: ما هم تغییراتی در ترکیب خواهیم داشت و بخشی از 
بازیکنان اســتراحت خواهند کرد. استراحت نه به این معنا 
که اصلا بازی نکنند و دقایقی خواهند بود. بازیکنان باید در 
شرایط بازی باشند. الهلال هفته آینده یک دربی بزرگ در 
عربستان خواهد داشت، همانطور که ما به مصاف سپاهان 
خواهیم رفت. اما همانطور که گفتم بازی با الهلال فعلا برای 

ما مهمترین بازی خواهد بود.
*کمک   وزارت

برانکو در پاسخ به سوالی در خصوص پاداش های مالی الهلال 
به بازیکنانش و شرایط حریف نیز گفت: این سوال خوبی بود. 
در خصوص الهلال آنها آمادگی دارند که 38 میلیون دلار یا 
یورو پرداخت کنند تا دیگو کاستا تنها برای چهار ماه بازی 
کند. نمی دانم در چه فازی از این مرحله هستند، چرا که او 
دوســت دارد به اتلتیکو مادرید برود؛ اما ایــن تیم به دلیل 
جریمه اش نمی تواند اکنــون بازیکنی جذب کند. می دانم 
او نمی تواند برابر ما بازی کند، منظور تنها این بود که بدانید 
آنها چه پتانسیل مالی دارند. من نمی دانم چقدر فدراسیون یا 
وزارت ورزش به باشگاه کمک می کند؛ اما خب فکر می کنم 
این انتظار منطقی باشــد که هم فدراســیون و هم وزارت 
ورزش حداقل کمکی به باشــگاه کنند، چرا که پرسپولیس 
معرف ایران است، معرف مردم ایران آن هم به بهترین نحو 
هستند. شاهد شادی همه مردم ایران بعد از برد پرسپولیس 
بودید. فرقی نمی کند هوادار استقلال باشند یا تراکتورسازی 
یا اهوازی و هر جای دیگر ایران که باشند، حداقل با من که 
روبرو می شــدند به من اینگونه می گفتنــد که من طرفدار 
استقلال هستم؛ اما این بازی پرسپولیس را تشویق خواهم 
کرد. بنابراین انتظار ما این اســت که هم فدراســیون و هم 

وزارت ورزش به باشگاه کمک کنند.
*سکوت آبی

برانکو در پایان در واکنش به ســوالی در خصوص شــرایط 
متفاوت رقیب ســنتی و اینکه گفته می شــود آنها نیز به 
شــخصیتی همچون او برای موفقیت نیاز دارند، گفت: من 
در مورد این صحبتی ندارم. چون اصلا عادت ندارم به حیاط 
دیگران چشــم بندازم، بلکه ســعی می کنم مشکلاتی که 
در حیاط خودمان هســت را برطرف کنم. اینکه استقلال، 
استقلال خوزستان، تراکتورسازی و سپاهان و ... چه وضعیتی 
دارند خودم را درگیر نمی کنم. آنها همه دوستان ورزشی من 
هستند و طبیعی است که دوست ندارم درباره آنها بحث کنم.

رئیس هیئت فوتبال خراسان رضوی: 
دعوت  نشدن بانوان به ورزشگاه، سیاست 

فدراسیون فوتبال است
ایسنا: رئیس هیئت فوتبال خراسان رضوی می گوید دعوت نکردن 
و عدم صدور مجوز برای حضور بانوان شورای شهر در دیدار افتتاحیه 
ورزشگاه امام رضا )ع( سیاست فدراسیون فوتبال بوده است. مهدی 
برادران تاکید می کند: به هر حال این سیاســت فدراسیون فوتبال 
است. ما از تهران هم که پرسیدیم سیاست کلی فدراسیون فوتبال این 
است که در مسابقه های دوستانه و همه رقابت ها باید این گونه رفتار 

شود. تعجب می کنم که خبرنگارها از این موضوع بی اطلاع هستند!

جلالی و تمجید از نیمکت پرسپولیس
ورزش: سرمربی پیکان در آســتانه دیدار برابر پرسپولیس با حضور در 
نشست خبری به تشریح شرایط تیمش پرداخت. مجید جلالی در خصوص 
بازی امروزمی گوید: طبیعی است که هر کسی که بخواهد در این شرایط با 
پرسپولیس بازی کند، هم کار سختی دارد و هم نگران است. اما من معتقدم 
هر تیم خوبی می تواند پاشنه آشیلی داشته باشد و برای ما مهم این است که 
بتوانیم آن را پیدا کنیم و بهره ببریم. جلالی می افزاید: من ترجیح می دهم 
اگر بتوانیم ایده های مان را عملیاتی کنیم آن را در زمین نشان دهیم؛ اما همه 
می دانید که پرسپولیس پارامترهای زیادی در حمله دارد که در شرایط 
مختلف بازی می تواند از آن استفاده کند. یکی از آنها نیمکتی است که امتیاز 
بزرگی و حلال مشکلات آنهاست. بازی کردن با چنین تیمی درست است 

که سخت است؛ اما برای من و تیمم انگیزه زیادی است.

میثاقیان: یکی دو بار زمین افتادن 
اشکالی ندارد

ورزش: سرمربی سیاه جامگان از تبدیل سه امتیاز تیمش در دقایق پایانی 
مقابل تراکتورسازی ابراز ناراحتی کرد، اما تاکید می کند حتی یک امتیاز 
نیز مقابل تیم قدرتمند تراکتورسازی نتیجه بدی نیست. اکبر میثاقیان 
می گوید: تراکتورســازی در حضور هوادارانش خوب کار می کند ولی 
ما می توانستیم برنده شویم. قبل از خوردن گل دو موقعیت تک به تک 
داشتیم ولی حریف رو به بازی بلند آورد. می توانستیم سه امتیاز را بگیریم 
اما یک امتیاز نیز نتیجه بدی در تبریز نیست. میثاقیان در خصوص شعار 
هواداران ورزشگاه یادگار امام در مورد ضد فوتبال بازی کردن تیم او نیز 

تاکید کرد: فوتبال همین است و یکی دو بار زمین افتادن اشکالی ندارد.

بعد از برد مقابل استقلال
تارتار: بازیکنانم تنبیه می شوند!

ورزش: سرمربی پارس جنوبی جم با توجه به پیروزی تاریخی تیمش 
مقابل استقلال تهران تاکید کرد که ممکن است برخی از بازیکنانش 
را تنبیه کند. مهدی تارتار می گوید: بازی سنگینی با استقلال داشتیم 
بخصوص وقتی 10 نفره شدیم. به یاد ندارم تا الان در فوتبال داوری 
به خاطر تاخیر در پرتاب اوت کارت زرد دوم را به این شــکل به یک 
بازیکن بدهد. استقلال رو به توپهای مستقیم آورد. استقلال در نیمه 
دوم در بحث مالکیت از ما خیلی بهتر بود. ما هم در ضد حملات اگر 
خوب عمل می کردیم می توانستیم گل های بیشتری بزنیم. بازیکنان 
باید یاد بگیرند در خدمت تیم باشند. باید فیلم بازی را دوباره ببینم. 

بازیکنانی که در خدمت تیم نبوده باشند، تنبیه می شوند.

گل محمدی: با کمبود بازیکن مواجهیم
ورزش: سرمربی تراکتورسازی بعد از تساوی تیمش برابر سیاه جامگان 
استرس شدید بازیکنانش را عامل از دست رفتن دو امتیاز می داند و بار 
دیگر از کمبود بازیکن برای ترکیب اصلی خود خبر داد. یحیی گل محمدی 
می گوید: باخت را با تساوی عوض کردیم که این با ارزش بود و از هواداران 
و بازیکنان تیمم تشکر می کنم. بازی سختی بود و استرس داشتیم. به 
مشکل کمبود بازیکن هم در این بازی دچار شده بودیم و با توجه به نفراتی 
که داشتیم، پاس های بلند و بازی مستقیم بیشتر به درد ما می خورد. با 
غیبت تعدادی از بازیکنان در وسط زمین بازی مستقیم بیشتر به سود ما 
بود به همین خاطر از پاس های بلند استفاه می کردیم. ولی با همه   وجود 

تلاش می کنیم این مشکل را از بازی های بعدی برطرف کنیم.

هشدار AFC به باشگاه های
 لیگ برتری بدهکار

ورزش: آخرین مهلت ارسال مدارک باشگاه های لیگ برتری جهت تعیین 
وضعیت بدهی باشگاه های ایرانی و ارسال مدارک، ۲۷ شهریور ماه است. 
با توجه به درخواست کنفدراسیون فوتبال آسیا مبنی بر تعیین وضعیت 
بدهی باشگاه های ایرانی به اشخاص حقیقی و حقوقی، اعم از داخلی و 
خارجی و با توجه به این که مدارک ارسالی از جانب باشگاه ها اکثرا ناقص 
بوده یا هیچ گونه مدرکی ارســال نکرده اند، برای آخرین بار رسما اعلام 
می شود که باشگاه های لیگ برتری تا ۲۷ شــهریور ماه فرصت دارند تا 
نسبت به تهیه نامه رسمی به همراه مستندات لازم درباره تعداد و وضعیت 
پرونده ها و بدهی های داخلی و بین المللی باشگاهی خود به کلیه اشخاص 
حقیقی و حقوقی اقدام کنند و در نامه ای همراه با مستندات تحویل کمیته 

صدور مجوز حرفه ای مستقر در سازمان لیگ دهند.

شریفی: با تک تیرانداز بازیکنان 
سیاه جامگان را می زدند!

ورزش: مهاجم تیم تراکتورسازی نسبت به سبک بازی سیاه جامگان به 
شدت انتقاد کرد. مهدی شریفی می گوید: دوره اینطور بازی کردن گذشته 
است. نه تماشاچی لذت می برد و نه ما می توانیم بازی خودمان را انجام 
دهیم. هرچند دقیقه یکبار انگار یک تک تیرانداز بازیکنان سیاه جامگان 
را می زد! وی ادامه داد: هر کدام از بازیکنان سیاه جامگان 5 دقیقه وقت 
بازی را تلف می کردند، بعد که به بیرون از زمین می رفتند، ۲0 ثانیه ای 
برمی گشتند. من از کنار بازیکن سیاه جامگان رد شدم، روی زمین افتاد! 
قسم می خورد می گفت من را زده ای. گفتم خداوکیلی زدم؟ گفت: نه، 

مجبورم خودم را زمین بزنم!

ضد حمله

AFC اعلام میزبانی پرسپولیس از سوی
ورزش: پرسپولیس قصد داشت در دیدار برگشــت مرحله نیمه نهایی لیگ 
قهرمانان آســیا مقابل الهلال در دبی میزبانی کند، اما ســایت کنفدراسیون 
فوتبال آســیا )AFC( اعــلام کرد این دیدار در مســقط برگزار می شــود. 
پرسپولیســی ها تلاش زیادی بــرای میزبانی در دبی انجــام دادند و در این 
خصوص موافقت AFC نیز حاصل و درخواســت رسمی ارسال شد، اما گویا 
اماراتی ها با میزبانی پرسپولیس در کشورشــان موافقت نکرده اند. بر اساس 
اعلام سایت AFC دیدار رفت دو تیم به میزبانی الهلال 5 مهرماه در ورزشگاه 
محمد بن زاید ابوظبی برگزار می شود و میزبانی پرسپولیس نیز ۲5 مهرماه در 

ورزشگاه سلطان قابوس عمان در شهر مسقط خواهد بود.
 AFC در عین حال دیروز باشگاه پرسپولیس   اعلام کرد که این برنامه  از قبل به
داده شده و برنامه قطعی نیســت چون اماراتی ها هنوز جواب رسمی به باشگاه 

نداده اند.

تاج: تیم ملی را به مشهد می آوریم
ورزش: ریاست فدراسیون فوتبال که برای حضور در مراسم افتتاحیه ورزشگاه امام رضا )ع( 
راهی مشهد شده، از تلاش برای فراهم آوردن حضور تیم ملی ایران در این ورزشگاه خبر داد. 
مهدی تاج در خصوص افتتاح ورزشگاه امام رضا )ع( می گوید: ساخت و راه اندازی ورزشگاه 
امام رضا توسط آســتان قدس رضوی یک هدیه به مردم مشهد و خراسان است که فرصت 
بسیار خوبی را برای برگزاری مسابقات فوتبال در مشهد فراهم می کند. نگاه مسئولان آستان 
قدس رضوی و شخص آیت الله رئیسی به عنوان تولیت محترم این مجموعه ، به ورزش بسیار 
مثبت است و قطعا در آینده نیز با فراهم شدن شرایط شاهد برگزاری بازی های لیگ برتر در 
این ورزشگاه خواهیم بود چرا که این ورزشگاه یکی از افتخارات ایران است که به آن می بالیم.

تاج در ادامه ابراز امیدواری کرد تا خیلی زود ورزشگاه مدرن مشهد میزبان دیدارهای تیم ملی 
باشد. او می گوید: تلاش می کنیم تا با هماهنگی کی روش یک بازی تدارکاتی را در مشهد 

برگزار کنیم تا مردم مشهد هم در این ورزشگاه تیم ملی را از نزدیک ببینند. 14
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   پورموسوی سرمربی فولاد خوزستان که اخیرا تیمش موفق به شکست پرگل 
سپاهان شده است به مســئولان تیم اصفهانی توصیه کرد که کرانچار را اخراج 

نکرده و پای او بایستند.
   یک داور زن و دو داور مرد ایرانی دیدار تیم های ملی ژاپن و چین در مسابقات 

آسیایی ۲01۷ عشق آباد را قضاوت کردند.
   روح الله سیف اللهی مهاجم سیاه جامگان می گوید شعار هواداران تبریزی 
در متهم کردن آن ها به ضد فوتبال اشتباه است و خود او چند بار برخورد سختی 

داشته که می توانسته خود را به زمین بیندازد اما این کار را نکرده است.
  حامد نورمحمدی مدافع پــارس جنوبی جم بعد از پیــروزی ۲-0 مقابل 

اســتقلال معتقد اســت که این تیم می توانست گل های بیشــتری نیز به آبی 

پوشان بزند.
  میک مک درموت مربی اســتقلال غیبت مهدی رحمتی در مقابل پارس 

جنوبی جم را به دلیل معده درد او اعلام کرد.
   سرمربی روبین کازان با اشاره به بحران مصدومیتی که گریبان بازیکنان را گرفته 
از غیبت دو یا سه مهره کلیدی این تیم از جمله سردار آزمون در بازی امشب خبر داد.

   آلکمار در حضور جهانبخش و پاس گل او مقابل اسپارتا رتردام به پیروزی 
رسید.

   تیم ملی فوتسال بانوان در نخستین دیدار خود در بازی های داخل سالن 
آسیا به پیروزی پرگل 16-1 مقابل فلسطین دست یافت.

   هوادار چینی تیم فوتبال تراکتورسازی با ارســال نامه ای به این باشگاه از 

علاقه خود به این تیم خبر داد و تاکید کرد از دوران کودکی بازی آن ها را دنبال 
می کرده است! 

   در حالی که برخی رســانه ها خبر از جانشینی پاشازاده به جای منصوریان 
داده بودند، مدافع سابق تیم استقلال این خبر را تکذیب کرد.

   محمدرضا خلعتبری می گوید: همه بازیکنان برای رسیدن به پیراهن تیم 
ملی تلاش می کنند، امیدوارم من هم دوباره بتوانم به این مهم برسم. واقعا خودم 

هم نمی دانم چه شد که از تیم ملی کنار رفتم.
    حسین بادامکی گفت:اگر می خواستیم وقت تلف کنیم، می توانستیم روی 
زمین بخوابیم و اگر این کار را بلد بودیم در همین بازی با تراکتورســازی و در 
مقابل نفت تهران در ثانیه های پایانی به راحتی امتیازات را از دست نمی دادیم.  
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ورزشـــی

گزارشی از تبعات ادامه ناکامی های استقلال
از حمله به وزیر تا مذاکره با »تریم« و» دالیچ«

ورزش: شکســت در شــهر کوچک جم و 
مقابل پارس جنوبی کافی بود تا کاسه صبر 
صبورترین اســتقلالی ها هم لبریز شود. 
به گواه تاریخ این بی آزارترین اســتقلالی 
است که تیفوســی های آبی تا به حال در 
خاطر دارند. علیرضا منصوریان در ۲ فصل 
مربیگری در استقلال،بدترین شروع های 
تاریخ استقلال را به نام خود ثبت کرده است. 
تیم منصوریــان این فصل بــا ۲۷ میلیارد 
هزینه از 18 امتیاز ممکن ۴ امتیاز گرفته و 
تنها یک گل زده است. بازی بعدی استقلال 
هم با تیم قلعه نویی است ، یعنی ذوب آهنی 
که 6 گل در کیسه استقلال خوزستان جای 

داد و حالا تشنه پیروزی است.

*حمله به صفحه وزیر
 در این بیــن اما خیلی از پیشکســوتان و 
هواداران تنها منصوریــان را مقصر اصلی 
این نتایــج نمی دانند و پــای افتخاری   را 
هم به وسط معرکه می کشــند. حمله به 
صفحه رســمی وزیــر ورزش و جوانان و 

زمزمه های تجمع مقابــل وزارت دقیقا از 
همین اعتقادات نشات می گیرد. سلطانی فر 
در واکنش به حجم بالای انتقادات هواداران 
استقلال صفحه خود در فضای مجازی را از 
حالت عمومی به حالت خصوص در آورد و 
با بستن این صفحه باعث شــد تا از حجم 
حملات به خودش کاسته شــود. در واقع 
این اولین و شــاید هم تنهــا واکنش وزیر 
ورزش به نارضایتی هواداران اســتقلال  از 
شرایط کنونی تیم شان بود. هیئت مدیره 
هم با وجود  اعلام جلســه اضطراری دیروز 
که برگزار نشد هنوز پشت سرمربی را خالی 
نکرده است به همین دلیل انتقادات جدی 

به آنها وارد شده است. 
*استقلال دوگانه سوز

مثــلا فتــح الله زاده،مدیر عامــل قبلی 
استقلال در پاســخ به این ســؤال که در 
خصوص عملکرد منصوریان چه صحبتی 
دارد، گفــت: منصوریــان هــم در برخی 
تصمیماتش دچار اشتباه شــده است اما 
تاکید می کنم سیاست های غلط مدیریتی 

باعث این نتیجه گیری شــده است. آقایان 
اگر می خواهید مربی عــوض کنید بدون 
معطلــی جلســه بگذارید و بــا مربی تان 
خداحافظی کنیــد اما تــا روزی که قصد 
خداحافظــی ندارید چه معنــی دارد که 
برای مربــی مهلت تعییــن می کنید مثلا 
۲ بازی فرصت دارید. این کار غلط اســت. 
اســتقلال میلیون ها هوادار دارد و واقعا از 
ســلطانی فر انتظار نداشــتیم که به خاطر 
رفت و آمد برخی آقایان در دفتر ریاســت 
جمهوری و آقای جهانگیری و پیشنهاداتی 
که آنها می دهند مصلحت استقلال را فدای 
روابط پشــت پرده کنند. مدیرعامل اسبق 
اســتقلال تصریح کرد: مشــکل استقلال 
اکنون این اســت که آنهایی کــه در راس 
مدیریت این باشــگاه هســتند، استقلالی 
نیستند.  سیاست های غلط مدیریتی در این 
باشگاه باعث دوگانه سوزی شده است. آنها 
هم تیم را سوزاندند و هم سرمایه هایش را. 
سرمایه اولی که آنها سوزاندند ۷5 میلیارد 
تومان پولی است که در ۲ سال اخیر به این 

باشگاه تزریق شــده است در حالی که یک 
قهرمانی هم کسب نکرده اند و دوم سرمایه 

مثل منصوریان.
*حمله مجیدی به افتخاری

فرزاد مجیدی ،بازیکن و سرپرســت اسبق 
استقلال هم با  فتح الله زاده هم عقیده است و 
می گوید:  استقلال تیم بزرگی است که فکر 
می کنم مدیرانش کوچک هستند. افرادی 
مثل افتخاری و توفیقی در استقلال چه کاری 
دارند؟ این آقایان به استقلال آمدند و با میز و 
صندلی استقلال عکس هایشان را انداختند و 

حالا دیگر بس است! 
*منصوریان زیر تیغ موسوی

اما علی موســوی ، پیشکســوت باشگاه 
اســتقلال لبه تیز انتقاداتــش را متوجه 
کادرفنی می کند و می گوید:  اســتقلال 
یک تیم بین المللی اســت و مسئولان این 
باشگاه باید هزینه کنند و یک مربی در حد 
این تیم بیاورند. به طور مثال برانکو از زمانی 
که به پرســپولیس آمده بــه تیم خودش 
شخصیت داده اســت. به نظرم منصوریان 
اگر بماند باید به عنوان دســتیار کنار یک 

مربی خارجی باشد. او خیلی تلاش کرده 
است، اما الآن به بن بست تاکتیکی خورده 
و نمی تواند موفق شود. به نظرم در باشگاه 
اســتقلال پول وجود ندارد که سراغ مربی 

خارجی نمی روند.
*از فاتح تریم تا مظلومی

در همین زمینه عضو حسن زمانی،هیئت 
مدیره باشــگاه اســتقلال درباره برکناری 
منصوریــان و مطرح شــدن گزینه هایی 
همچون فاتح تریــم و پرویز مظلومی برای 
جایگزینی گفت: تا زمانی که هیئت مدیره 
تشکیل جلسه ندهد هیچ تصمیمی گرفته 
نمی شود و پس از برگزاری نشست اعضای 

هیئت مدیره نظرم را می گویم. 
در همین رابطــه  یکی از خبرگــزاری  ها 
نوشت یکی از اعضای هیئت مدیره قرار است 
روز شنبه در ســفری به یکی از کشورهای 
همســایه با گزینه جانشــینی منصوریان 
مذاکره کند. از دالیچ و اسکوچیچ به عنوان 
گزینه های مــد نظر هیئــت مدیره برای 

نیمکت استقلال نام برده می شود.

منشا و نعمتی زیر ذره بین

پرسپولیس به صدر برمی گردد؟
ورزش:پرونده هفته ششم لیگ برتر فوتبال امروز با برگزاری 
آخرین بازی بین دو تیم پرســپولیس و پیکان تهران بســته 
می شود. پرســپولیس در حالی به مصاف تیم پایین جدولی 
پیکان خواهد رفت که در آخرین بازی خود در لیگ قهرمانان 
آسیا به میدان رفته و بعد از پیروزی مقابل الاهلی عربستان، 
می خواهد موفقیت هــای خود را این بــار در لیگ برتر تداوم 
بخشد. شاگردان برانکو این روزها در اوج آمادگی به سر می برند 
و این فرصت را دارند که با کســب پنجمین برد در ششمین 

هفته،  صدر جدول را همچنان در دستان خود نگه دارند.
پــارس جنوبی جم، رقیب سرســخت سرخ پوشــان تهرانی 
در بالای جدول، با شکســت اســتقلال در صدر جدول جای 
گرفتند و حالا پرسپولیســی ها برای بازگشت به صدر، باید از 
سد پیکان بگذرند.  برانکو ایوانکوویچ برای این بازی احتمالا 
به چند بازیکن خود استراحت می دهد تا بعد از بازی سنگین 
مقابل الاهلی، بتوانند خود را برای بازی حساس هفته هفتم 
مقابل سپاهان اصفهان و همچنین دیدار با الهلال عربستان در 

مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آماده کنند. )پرسپولیس 30 
شهریور در اصفهان با ســپاهان بازی می کند و چهارم مهر به 

مصاف الهلال خواهد رفت(
وضعیت سید جلال حسینی کاپیتان پرســپولیس به دلیل 
مصدومیت همچنان مبهم است اما ســایر بازیکنان مشکلی 
برای همراهی تیمشــان مقابل پیکان ندارنــد. یکی از نکات 
بازی مصاف پرسپولیس و پیکان، مصاف دو بازیکن سرخ پوش 
مقابل تیم پیشین خود است. گادوین منشا و سیامک نعمتی 

دو بازیکنی هستند که فصل قبل با درخشش در پیکان، مورد 
توجه برانکو قرار گرفتند و اکنون باید مقابل تیم سابق خود به 
میدان بروند. هر چند نعمتی با توجه به سابقه بازی های قبل 
پرسپولیس از شانس کمی برای قرار گرفتن در ترکیب اصلی 
برخوردار است اما منشا بعد از درخشش در بازی با الاهلی به 
احتمال فراوان در ترکیب تیم قــرار خواهد گرفت. تیم های 
فوتبال پرسپولیس و پیکان تهران از ساعت ۲0   )یک شنبه( به 

مصاف هم خواهند رفت.



ريكرو انفرادى زنان

مدال طلاى قهرمانى جهان بر گردن زهرا نعمتى
 تيروكمان  ايســنا  در ادامه رقابت هــاى تيروكمان 
قهرمانى جهان كــه در پكن چين در حال برگزارى اســت 
و در بخش ريكرو انفرادى زنان، زهــرا نعمتى دارنده مدال 
طلاى بازى هاى پارالمپيك ريو موفق به كسب مدال طلاى 

قهرمانى جهان شد.
نعمتى در ديدار فينال برابر كماندار تركيه به ميدان رفت و 
با نتيجه 6 بر 2 اين كماندار را شكست داد و موفق به كسب 

مدال طلاى ريكرو انفرادى زنان شد.

نعمتى: از عملكردم راضى ام
زهرا نعمتى پس از كســب مدال طلاى قهرمانى جهان به 
ســايت كميته ملى پارالمپيك گفت: مســابقات جهانى با 
حضور 40 كشور در سطح بســيار بالايى برگزار شد و تمام 

رقيبان جهانى در آن حضور داشتند.
قهرمان طلايى رقابت هــاى جهانى خاطرنشــان كرد: از 
عملكردم در مسابقات رضايت دارم و ركوردهاى خوبى را چه 
در مرحله مقدماتى و چه در مرحله حذفى به ثبت رساندم 
و اين ركوردها به نسبت بازى هاى پارالمپيك ريو بهبود نيز 

يافته بود.
نعمتى افزود: در رقابــت هاى بيــن المللى جمهورى 
چك كه اخيرا برگزار شــد، توانســتم ركورد جهان را 
جابه جا كنم و خوشــبختانه اين ركــورد هنوز به نام 
كشورمان اســت. تير و كمان رشته  بســيار دشوارى 

اســت و هر يك تير تعيين كننده است، بنابراين امكان 
جابه جايى ركورد جهان در هر مســابقه مقدور نيست 

و كار سختى است.

دارنده دو نشــان طلا از بازى هاى پارالمپيك گفت: اين 
مسابقات محك بســيار خوبى براى من بود و با آمادگى 
به دست آمده از اين رقابت ها براى رويدادهاى پيش رو 

آماده مى شوم. از نظر جســمانى نيز با مراقبت هايى كه 
داشتم روز به روز بهتر مى شوم و در حال حاضر شرايطم 

خوب است.

برادران عالميان به 8 نفر برتر آسيا 
نرسيدند

ورزش سه: 2 نماينده تنيس روى ميز ايران از رسيدن به جمع 8 نفر 
برتر آسيا بازماندند. در ادامه  مسابقات كاپ آسيا كه در احمدآباد هند 
در جريان مى باشد، نوشاد و نيما عالميان كه با بازى هاى زيبا موفق به 
صعود از دور مقدماتى كاپ آسيا به مرحله نهايى شدند، مقابل رقبايى از 
چين تايپه و كره جنوبى به رقابت پرداختند. نوشاد عالميان با رنكينگ  
68 مقابل لى سانگ سو با رنكينگ 14 از كره جنوبى 3 بر 2 و در يك 
بازى نزديك شكست خورد. همچنين نيما عالميان با رنكينگ 105 
مقابل چن چيان آن با رنكينگ 45 از چين تايپه شكست 3 بر يك را 
پذيرا شد. برندگان اين دو بازى به جمع هشت ورزشكار برتر راه مى يابند 
و بازندگان جهت كسب مقام نهم و دهم رقابت مى كنند. بدين ترتيب 

برادران عالميان نتوانستند به مرحله يك چهارم نهايى برسند.

سرمربى فرانسوى براى هندبال ؟
ورزش: فدراسيون هندبال در تلاش براى جذب يك مربى خارجى 
مطرح براى هدايت تيم ملى است. در شرايطى كه فدراسيون هندبال 
ايران به دليل استعفاى عليرضا رحيمى در بلاتكليفى به سر مى برد، 
مســئولان به دنبال روى كار آوردن يك مربى خارجى براى تيم ملى 
هستند. هم اكنون به صورت موقت هدايت تيم ملى برعهده مربيان 
داخلى است؛ اما رحيمى از زمانى كه روى كار آمد، وعده داده كه يك 
مربى خارجى سطح بالا را براى پيشــرفت هندبال به ايران بياورد. در 
هفته هاى اخير صحبت از حضور يك مربى فرانسوى به ميان آمده بود؛ 

اما به نظر مى رسد مذاكرات با چند مربى ديگر هم انجام شده است.

فرزين: طلاى توكيو 2020 را هم 
مى خواهم

ايسنا : در حالى كه كمتر از دو هفته به آغاز رقابت هاى وزنه بردارى 
جهانى معلولان در مكزيك زمان باقى است، مجيد فرزين از آمادگى 

كامل خود براى شركت در اين رقابت ها خبر مى دهد.
او گفت: به خاطر عملكردم در بازى هاى پارالمپيك 2016 بســيار 
خوشــحالم چون هم مدال طلا را كســب كردم و هم ركوردشكنى 
كردم. از خدا سپاســگزارم كه به من قدرتى داد تا بتوانم وزنه اى كه 
سه برابر من وزن داشت را بالاى ســينه ببرم. اكنون نامم در كتاب 
ركوردهاى گينس ثبت شــده و من پس از دســته 107 كيلوگرم، 
ســنگين ترين وزنه را در بازى هاى ريو بالاى سر برده ام. وى افزود: 
در حال حاضر، تمام هدف من اين است كه خودم را براى بازى هاى 
پارالمپيك 2020 توكيو آماده كنم. مى خواهم در اين بازى ها مدال 
بياورم و ركوردشكنى مجدد داشته باشم. بعد از توكيو مى خواهم در 
كلاس هاى داورى شركت كنم و اميدوارم بتوانم به عنوان يك داور 
بين المللى در رقابت هاى جهانى و پارالمپيك به امر قضاوت بپردارم. 

اكنون هم دانشجوى دكتراى تربيت بدنى در دانشگاه تهران هستم.

محمود مشحون: گافى نداديم كه 
پاسخگو باشيم

مهر: رئيس فدراســيون بســكتبال با بيان اينكه اين فدراسيون در 
رابطه با حضور تيم سه به سه در بازى هاى داخل سالن هيچ اشتباهى 

مرتكب نشد، گفت: اگر غير از اين بود حتما جريمه مى شديم!
محمود مشحون  گفت: بهنام يخچالى، سجاد مشايخى، روزبه ارغوان 
و محمد جمشيدى بازيكنانى بودند كه بر اساس اعلام اوليه قرار بود 
تركيب تيم سه به سه ايران را در بازى هاى عشق آباد تشكيل دهند. 
اين بازيكنان در تركيب تيم پتروشيمى براى مسابقات باشگاه هاى 
آسيا هم قرار داشتند. اين دو رويداد همزمان با هم برگزار مى شوند 
و همين همزمانــى و حضور اين بازيكنان در تركيــب هر دو تيم در 
نهايت منجر به اين شد كه ايران در بخش مردان مسابقات بسكتبال 
بازى هاى داخل سالن شركت نكند.  وى در اين رابطه و اينكه گفته مى 
شود گاف فدراسيون در معرفى بازيكنان باعث اين غيبت شده است، 
ادامه داد: كدام گاف؟ زمانى كه فدراسيون اسامى اين بازيكنان را به 
كميته ملى المپيك اعلام كرد، آنها (بازيكنان) در تركيب پتروشيمى 
نبودند. بعد از آن بود كه باشگاه اين بازيكنان عوض شد و همه با هم در 

تركيب پتروشيمى قرار گرفتند. 

خبر

يكشنبه 26 شهريور واليبال جام قهرمان قاره ها
 ايتاليا - آمريكا

 ساعت: 07:10 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 26 شهريور واليبال جام قهرمان قاره ها
 ايران - فرانسه

 ساعت: 10:10 زنده از شبكه سه

يكشنبه 26 شهريور  واليبال جام قهرمان قاره ها
 برزيل - ژاپن

 ساعت: 13:45 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 26 شهريور  هفته 6 جام خليج فارس
 پرسپوليس - پيكان

 ساعت: 20:00 زنده از شبكه سه

يكشنبه 26 شهريور هفته 4 بوندسليگا
 دورتموند - كلن

 ساعت: 20:30 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 26 شهريور هفته 4 لاليگا
 رئال سوسيداد - رئال مادريد

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

انگليس - ليگ برتر
بورنمــوث 2 ................................................................ 1 برايتــون

اسپانيا - لاليگا
 ايبــار 1 ................................................................ 0 لگانــس

آلمان - بوندسليگا
 هانوفــر 2 ................................................................ 0 هامبــورگ

فرانسه - لوشامپيونا
 تولــوز 0 ................................................................ 1 بــوردو

هلند - ارديويسه
 اســپارتا روتردام 0 ................................................................ 2 آلكمار

ميز نتايج

ورزش در سيما
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غيبت ايران در مسابقات 

دوچرخه سوارى جاده جهان
 ايسنا: ركابزنان ايران به دليل اين كه موفق نشدند وقت مصاحبه براى 

اخذ ويزا بگيرند شركت در مسابقات جهانى را از دست دادند.  تيم ملى دوچرخه 
سوارى با وجود ســهميه هايى كه در قهرمانى جاده جهان گرفته بود اما فرصت 

حضور  در مسابقات را از دســت داد. ركابزنان ايران به اين دليل كه موفق نشدند از 
طريق يك شركت ثالث وقت مصاحبه براى دريافت ويزا را بگيرند، حضور در مسابقات 
قهرمانى جهان را از دست دادند. ايران قرار بود چهار ركابزن  بزرگسال، اميد و جوانان 
را به مسابقات قهرمانى جهان نروژ اعزام كند، اما موفق نشد ويزا بگيرد. خسرو قمرى 
رئيس فدراسيون سه ماه پيش براى گرفتن ويزا اقدام كرده بود كه دوشنبه هفته 

جارى وضعيت او مشخص مى شود. او به دليل اقدام براى گرفتن ويزا و حضور 
در انتخابات اتحاديه جهانى دوچرخه سوارى ركابزنان را در بازى هاى 

داخل سالن آســيا همراهى نمى كند. دليل اقدام براى گرفتن 
ويزا ازطريق يك شركت ثالث، تعميرات سفارت نروژ و 

تعطيلى كنسولگرى عنوان شده است.

تهديد 
جدى معاون ورزش 

همگانى وزارت 
ورزش: معاون ورزش همگانى وزارت ورزش و جوانان مى گويد 

معاونت تحت مديريتش وظيفه سياستگذارى دارد نه كار اجرايى، با 
اين وجود اگر دستگاه هاى ورزشــى نتوانند به وظايف شان عمل كنند 

اين معاونت سكوت نمى كند.
غلامرضا شــعبانى بهار گفت: بودجه معاونــت ورزش همگانى افزايش 
قابل توجهى پيدا كرده است. ما در ســال 92 بودجه  چندانى در اختيار 
نداشــتيم ولى در حال حاضر در معاونت ما بــراى بودجه اى حدود 

25 ميليارد تومان تصميم گيرى مى شــود و ما اين بودجه را در 
اختيار فدراسيون ها و استان ها قرار مى دهيم. همچنين به 

مناسبت هاى مختلف برنامه هاى همگانى مثل پياده 
روى را اجرا مى كنيم.

واكنش 
فدراسيون هندبال به 

كتك كارى در قائن
ورزش : فدراسيون هندبال خاطيان كتك كارى در ليگ جوانان را احضار 

كرده اســت.بعد از اينكه ويديوى كتك كارى بازيكنان تيم سپاهان با داور 
منتشر شد، فدراسيون هندبال هم تصميم گرفت خاطيان را به كميته انضباطى 

دعوت كند.  محمدرضا رجبى  گفت: بعد از بازى و در همان محل كميته انضباطى 
موقت برگزار شد. تيم سپاهان از جدول مسابقات خارج شد تا تصميم گيرى هاى 
بعدى انجام شود. ما اين هفته از خاطيان دعوت كرديم تا در كميته انضباطى حاضر 

شوند و آراى اين كميته به زودى اعلام مى شود.
وى گفت: واقعا عجيب بود. بازى تمام شــده بود و همه با هم دست دادند؛ اما 

بازيكنان اين تيم چون عصبانى بودند، بــه داور حمله كردند. به هر حال 
اين اتفاق كاملا غيرورزشى بوده و نمى توان آن را توجيه كرد. حتى 

نيروى انتظامى هم در سالن حضور داشته است. حال داور 
آسيب ديده هم مساعد است و از اين نظر جاى 

نگرانى نيست. 
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لوئيز سوآرز ستاره بارسلونا با انتشار توئيتى از انتشار 
جديدترين نسخه بازى رايانه اى مشهور PES  خبر 
داده كه   عكس وى را روى جلد خود قرار داده است. 
سوآرز عكس هايى نيز از خود در اين بازى منتشر كرده 

كه بسيار به واقعيت او نزديك است.

مرتضى پورعلى گنجى مدافع الســد قطر در آستانه 
آغاز فصــل جديد ليــگ اين كشــور، از بهبودى 
مصدوميتش خبر داده و مى گويد با شماره 24 هادى 
نوروزى به ميدان خواهد رفت و از هوادارانش خواسته 

كه براى موفقيتش در اين فصل دعا كنند.

حسين ماهينى مدافع پرســپوليس در توئيترش از 
افراد مختلف كه به گفته او از دور و نزديك به  تولدش 
را تبريك گفتند، تشكر كرده و ابراز اميدوارى مى كند 

كه لايق اين محبت ها باشد. 

بهنام برزاى كه حدود 500هزار هوادار در اينستاگرام 
دارد، در پستى با فرمانده لقب دادن اميد ابراهيمى 
مى گويد كه از او چيزهاى زيادى ياد گرفته و تولدش را 

تبريك مى گويد.

براى پايان دادن به سريال ناكامى هاى آرسنال
«ونگر» در جست وجوى فرمول جادويى

امين غلام نــژاد: آرســنال امــروز در يكى از 
نبردهايى كه همــواره آســيب پذيرى هاى تيم 
ونگر در خط دفاعى را برمــلا مى كنند،  در ليگ 
برتر مقابل چلسى قرار مى گيرد. استمفورد بريج 
در ســال هاى اخير به هيچ وجه براى تيم آرسن 
ونگر خوش يمن نبوده و توپچى ها پنج شكســت 
پياپى را در زمين چلســى بــا 15 گل خورده و 2 
گل زده تجربه كرده اند. اگر آرسنال قصد دارد كه 
در اين فصل در جمع مدعيان قهرمانى ليگ برتر 
قرار گيرد، بايد در همين بازى حساس عيار واقعى 
خود را نشان دهد. شكســت برابر ليورپول شوك 
سنگينى بود كه هنوز ونگر و شاگردانش آن را به 
طور كامل هضم نكرده اند. مربى فرانســوى فصل 
گذشته با خط دفاعى ســه نفره در ميادين حاضر 
مى شد و اين سيستم در مقطعى براى تيم او جواب 
داده و قهرمانى در جام حذفى انگليس را با شكست 
دادن منچسترســيتى در نيمه نهايى و پيروزى 
برابر چلسى در فينال را به همراه داشت. اما نتايج 
آرسنال دراين فصل نشــان داده كه ونگر بايد در 

تدابير تاكتيكى خود تجديد نظر كند.

 او در نيمه دوم ديدار مقابــل كلن در ليگ اروپا به 
خط دفاعى چهارنفره روى آورد و نتيجه متفاوتى 
را مشاهده كرد. حالا ونگر در آســتانه نبرد امروز 
برابر چلســى بايد در مورد اينكه آيا با افزودن يك 
بازيكن به خط دفاعى يا حتــى ميانى تغييرى در 
ساختارى بازى تيمش ايجاد كند، تصميم بگيرد. 
اينكه آرسنال از ژانويه 2015 تا امروز مقابل هيچ 
يك از حريفان اصلى خــود در ديدارهاى خارج از 
خانه در ليگ برتر پيروز نشــده، موضوعى نگران 
كننده است. با وجود اين آمار ضعيف، مربى آرسنال 
با اين نظريه كه بازى در زمين حريفان يك آزمون 
بزرگ روانى براى تيمش محسوب مى شود، مخالفت 
مى كند.«من اين را قبول ندارم. ابعاد زمين در همه 
ورزشگاه ها يكسان است. من هرگز اينكه بازى هاى 
خارج از خانه دشوار هستند را نمى پذيرم. همه چيز 
به انگيزه شما براى پيروزى بستگى دارد. اين فرصت 
خوبى است كه ما توانايى هاى خود را نشان دهيم و 
اين قابليت را داريم» شكســت سنگين در آنفيلد 
طبق گفته هاى ونگر به تيم او انگيزه مضاعفى براى 
جبران در برابر چلســى مى دهد.« معتقدم كه در 

برابر ليورپول عملكرد خيلى بدى داشــتيم. هرگز 
اين موضوع را نفى نمى كنم. همين انگيزه اى براى 
يك نمايش بهتر در ديدار روز يكشنبه براى ما ايجاد 
مى كند. ما ليورپول را خيلى خوب آناليز كرده بوديم 
و مى دانيم كه آن فرصت را هدر داديم و حالا مهم 

است كه آن اشتباه را تصحيح كنيم».
ونگر ترجيح مى دهد  تيمش به جاى تمركز روى 
باخت هاى ســريالى قبلــى در اســتمفوردبريج، 
پيروزى هــاى اخير برابر تيم آنتونيــو كونته را در 
ذهن مرور كند:« در چند ســال اخير، چلسى تيم 
فوق العاده اى داشته و پيروز شــدن برابر اين تيم 
هميشه سخت بوده ولى ركوردهاى اخير ما مقابل 
چلسى خوب بودند. ما ســال گذشته در ورزشگاه 
امارات و  در فينال جام حذفى و در كاميونتى شيلد 
در ضربات پنالتى پيروز شــديم. بهتر است روى 
كيفيت بازى خود تمركز كنيم و خيلى به اينكه كجا 
بازى مى كنيم، اهميت ندهيم.»  خيلى از بازيكنان 
آرسنال در ديدار پنجشــنبه گذشته در ليگ اروپا 
مقابل كلن استراحت كرده بودند و در بازى حساس 
امروز در دربى لندن به تركيب تيم ملحق مى شوند.

امروز ايران - فرانسه ساعت 10:10
تيم ملى  واليبال در حوالى اولين سكوى جهانى

ورزش: در روز چهارم رقابت هاى قهرمانى قاره 
ها تيم ملى واليبال ايران به مصاف ژاپنى رفت كه 
فقط توانسته بود يك ست از ايتاليا بگيرد .در اين 
بازى كه سالن پر از تماشاگرانى بود كه تيم ژاپن 
را يك صدا تشويق مى كردند مردان كولاكوويچ 
توانستند 3 بر يك سامورايى ها را شكست دهند.

سابقه رويارويى ايران و ژاپن در واليبال به بيش 
از نيم قرن مى رسد و از بازى هاى آسيايى 1958 
توكيو كه دو تيم در فينال بــازى كرده اند تا به 
امروز و با گذشت زمان تبديل به يك رقابت ديرپا 
ميان دو قطب قديم و جديد قاره كهن شده است.
 بلند قامتان ايران در اين بازى  در ست نخست 
نتوانستند خودى نشــان دهند  و به راحتى اين 

ست را به ژاپن واگذار كردند.
در شــروع ســت دوم معروف، كاپيتان ايران با 
جمع كــردن  بازيكنان و تشــكيل حلقه اتحاد 
آنها را مصمم به شكست ژاپن  كرد و پس از آن 
مردان ايران در سه ست پياپى با سرويس و دفاع 
خوب و تنوع در خط حمله به راحتى از سد ژاپن 

ميزبان گذشتند. در اين بازى امير غفور، پشت 
خط زن ايران موفق شد با كسب 23 امتياز عنوان 
بهتريــن بازيكن ميدان مقابل ژاپــن را به خود 

اختصاص دهد.
تيم ملى با سه برد و يك باخت هفت امتيازى شد 
و در پايان روز چهارم در رده چهارم جدول رده 
بندى ايستاد. ژاپن هم بدون برد و چهار باخت و 

بدون امتياز قعر نشين باقى ماند.

*احتمال ضعيف قهرمانى
 امروز تيم ملى خود را براى بازى با فرانســه  3 
امتيازى كه  در رده  پنجم جدول اســت آماده   
مى كند تا با شكست اين تيم  بار ديگر در سرزمين 
آفتاب شگفتى بزرگى خلق كند و براى اولين بار 
بتواند  نگاهى جدى به سكوهاى اين مسابقات 
داشته باشد. يكى از احتمالات جذاب براى تيم 
ايران در روز پايانى اين اســت كه ايتاليا مغلوب 
آمريكا شود، برزيل نيز برابر ميزبان،ژاپن نتيجه 
را واگذار كند و در اين صــورت اگر ايران موفق 

به شكست فرانسه شــود، تيم ايران قهرمان اين 
رقابت ها خواهد شد.

كولاكوويچ: روز بزرگى براى واليبال ايران است
  ســرمربى تيم ملــى واليبال ايــران گفت: 
فردا(امــروز) روز بزرگى بــراى واليبال ايران 

اســت و همه تلاش خود را انجام مى دهيم تا 
مدال كســب كنيم.  ايگور كولاكوويچ بعد از 
پيروزى تيم ملى واليبــال ايران برابر ژاپن در 
نشست خبرى اين مســابقه افزود: انتظار يك 
بازى سخت برابر ژاپن را داشتيم چون هميشه 

كمى زمان مى برد تا با شرايط بازى مقابل اين 
تيم هماهنگ شويم.

وى با بيان اينكه تيم ژاپن در دفاع خيلى خوب 
كار كــرد، گفت: ايــن تيم به خوبــى در زمين 
خودشــان توپ ها را كنترل مى كرد؛ به همين 

دليل بازى در ژاپن هميشه دشوار است.
كولاكوويچ با بيان اينكه خوشحالم كه بازيكنانم 
با جديت به بــازى ادامه دادند، گفــت: رقابت 
برابر ميزبان اصلا آسان نيســت. بازى با فرانسه 
 براى ايران روز بزرگى اســت و تمام تلاشمان را 
مى كنيم كه مدال كسب كنيم. اگر امروز پيروز 
نمى شديم همه چيز براى ايران سخت و پيچيده 

مى شد. 
*شكست آمريكا 

ديروز تيم ملى واليبال ايتاليا با برترى 3 بر يك 
مقابل فرانســه به رده دوم جدول جام قهرمانان 
بزرگ جهان رسيد و خط و نشــان جدى براى 
قهرمانى براى تيم هاى مدعى كشيد. برزيل هم 

سه بر دو آمريكا را شكست داد. 



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
روز  آســتانه  در  و  روز گذشــته   
خانواده، معاون امور زنان و خانواده 
ریاســت جمهوری از تصویب لایحه کاهش سن 
بازنشستگی زنان به 25 سال خبر داد. طرحی که 
بر اساس آمار متفاوت اعلام شده، حدود 150هزار 
خانم در کشور می توانند به سبب آن بازنشسته 

شوند.
هر چند که این موضوع پیش از این نیز در لایحه 
برنامه ششم مطرح شد، اما مورد موافقت شورای 
نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت قرار نگرفت. 
طرحی که با در نظر گرفتن شرایط سنی 55 سال 
مطرح شــد و به دلیل مواردی چون مغایرت با 
سیاست های اقتصاد مقاومتی و افزایش بهره وری 

در نیروی انسانی به تصویب نرسید.

 مشکل اشتغال کشور کمبود مهارت 
آموزشی است

نماینده کانون کارفرمایی در شورای تشکل های 
مجلس شــورای اســلامی با ابراز خرسندی از 
تصویب لایحه کاهش سن بازنشستگی زنان، به 
خبرنگار ما می گوید: از آنجا که فیزیولوژی زن در 
طبیعت و هستی بر اساس میزان زیاد کار بیرون از 
منزل تعریف نشده است، طبیعی است که زودتر 
بازنشسته شــدن خانم ها به نفع خانواده و خود 
خانم اســت. حتی اگر این بازنشستگی زودتر از 

25سال اتفاق بیفتد، مطلوب تر است.
دکتر حمیدرضا ســیفی به رشد صنعتی دنیا و 
اســتفاده از نیروی زن اشاره و اضافه می کند: اگر 
بخواهیم از کشــورهای غربی الگوبرداری کنیم، 
مانند آن ها، نهاد خانواده را از دســت می دهیم. 
در صورتی که بر اســاس آموزه های دینی و عرف 
جامعه، اصالت با خانواده اســت و کار در جایگاه 

بعدی قرار دارد.
این اســتاد دانشــگاه تأکید می کند: کم شدن 
سن بازنشســتگی خانم ها، از نظر روان شناسی و 
فیزیولوژی به نفع خانم هاست. حتی اعتقاد دارم 
آن ها با انگیزه لازم و شرایط بهتری کار خواهند 
کــرد و نیروهای جوان با تــوان و قدرت بهتری 

جایگزین آن ها می شوند.
سیفی مشکل این طرح را نبود مهارت آموزشی 
در نیروی انســانی می داند و عنوان می کند: باید 
بپذیریم که مشکل اشــتغال کشور، تنها تولید 
نیســت. مشکل اصلی این اســت که در نیروی 
انســانی، مهارت های آموزشــی را یاد نداده ایم. 
بسیاری از کارگاه ها و سازمان ها هستند که نیرو 
لازم دارند، اما نیرویی که مهارت داشــته باشد، 
برای اشتغال وجود ندارد. نیروها مدرک تحصیلی 
دارند، اما مهارت انجام کار ندارند. اگر حوزه کاری 
اصلاح شــود، فوج فوج نیــروی توانمند خانم با 

قدرت و انگیزه بهتر جذب بازار کار می شوند.
نماینده کانون کارفرمایی در پایان اضافه می کند: 
از آنجــا که انجام این طــرح در مقطعی ممکن 
است، سبب شود در سازمانی چند خانم همزمان 
بازنشسته شده و مشکل نیروی کار به وجود آید، 

لازم اســت این طرح با شیبی ملایم و تعامل با 
ســازمان انجام شــود تا همه از ثمرات مفید آن 

بهره مند شوند.

 قول وزیر هم، قول نیست
دکتر حسن کامران دســتجردی نیز در همین 
راستا می گوید: بازنشستگی زنان زودتر از موعد 
مقرر، طرح بسیار خوبی است که سبب تحکیم 

خانواده شده و خروجی آن امنیت خانواده است.
این نماینده مجلس مشــکل اصلــی اجرای این 
طرح را سازمان تأمین اجتماعی دانسته و توضیح 
می دهد: تأمین اجتماعی ضد این اقدام هاســت. 
شرکت های تابعه آن بدرستی عمل نکرده، حتی 
به کارگرهایش هم درست رسیدگی نمی کند. به 
طور کلی در این چند ساله عملکرد خوبی نداشته 
اســت. وی به طور نمونه بــه بیمه زنان قالیباف 
اشاره کرده و می گوید: یک خانم قالیباف سلامتی 
خودش را پای دارهای قالی جا می گذارد، اما اگر 
حق بیمه را یک روز دیرتر پرداخت کند یا سالی 

یک قالی تولید نکند، این بیمه قطع می شود.
کامران دستجردی با انتقاد از قوانین بیمه ای کشور 
تأکید می کند: از مشــکلات اصلی بازنشستگی 
خانم هــا، همین قوانین دســت و پا گیر تأمین 
اجتماعی است. حتی قول های وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی هم قول نیســت و نیاز به پیگیری 

تمام دستگاه ها در این زمینه احساس می شود.

 نگرانی ها از تبعات اجرای این قانون
اگر یک زن نتواند، وظایف خود را بدرستی انجام 
دهد، ناهنجاری ها، بزهکاری ها و از هم گسیختگی 

بنیان خانواده ها را شاهد هستیم.
نائب رئیس کانــون انجمن های صنفی کارگران 
بــا بیان اینکــه کارگران زن در قبال همســر و 

تربیت فرزندان وظایف ذاتی دارند، به خبرنگار ما 
می گوید: در اقتصاد سخت این روزها، خانواده ها 
با دو حقوق و درآمد بسختی می توانند، معیشت 
خانــواده را تأمین کنند. ضمن اینکه اغلب زنانی 
کــه وارد بازار کار شــده اند، خودسرپرســت یا 
بدسرپرست هستند. اگر این بازنشستگی زودرس 
اتفاق بیفتــد، می تواند به بهبود وضعیت زندگی 

آن ها کمک کند.
ابوالفضل فتح الهی از دغدغه های اجرای این طرح 
چنین می گوید: با اینکه موافق ســهل و آســان 
شدن شــرایط کار برای زنان هستیم، اما نگران 
هســتیم که به خاطر همین آســان گرفتن ها و 
ارفاق ها، کارگران زن نتوانند، وارد بازار کار شوند. 
به این معنا که کارفرمایان رغبتی برای در اختیار 
گرفتن این افراد نداشته باشند. مرخصی زایمان، 
دوران بارداری، شیردهی و... بخشی از این قوانین 
حمایتی است که می تواند، آفتی برای جامعه کار 

باشد و زنان را از شغل و کار بی بهره کند.

 بار مالی این طرح باید جزو تعهدات 
دولت باشد

این فعــال حوزه کارگری کشــور در ادامه بیان 
می کند: در شرایط فعلی جامعه با بیکاری بسیار 
بالای چند میلیونی جوانان، شرایط برای اشتغال 
زنان در هر شغل بسیار مشکل است و کارگرانی 
وارد بازار کار می شوند که مهارت و تخصص بالایی 

داشته باشند.
نائب رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران با 
تأکید بر اینکه از پایین آوردن سن بازنشستگی 
زنان اســتقبال می کنیم، می گوید: باید در نظر 
داشت بار مالی ناشی از این بازنشستگی زودرس 
جزو تعهدات دولت باشــد. تا امروز دولت بیش 
از 150هــزار میلیارد تومان به ســازمان تأمین 

اجتماعی بدهکار است. 
ســال گذشــته، تصمیم گرفته شــد 5000 
میلیارد از امــلاک و دارایی های غیرمنقول به 
سازمان تأمین اجتماعی داده شود که اجرایی 
نشد و سبب شد، مشکلاتی در بخش سازمان 
تامین اجتماعــی به وجود بیایــد.  اکنون ما 
نبــود مدیریت منابع، نپرداختن دیون دولت و 
مشکلات بسیاری را در خدمت رسانی به بیمه 

شدگان شاهد هستیم.
وی در پایــان توضیــح می دهــد: اجرای این 
طــرح 150هزار کارگــر زن را در بر می گیرد. 
به همین منظور نیاز اســت کــه از طرح های 
تشــویقی برای جذب کارگر توســط کارفرما 
مانند تخفیف های مالیاتی یا امتیازهای خاص 
اســتفاده شود تا کارفرمایان کارگران زن را به 
خدمت بگیرند. ضمن اینکه دولت، وزارت کار 
و بازرســان وظیفه دارند، مطابق وظایف ذاتی 
خود به سرکشی پرداخته و از حُسن انجام کار 

اطمینان حاصل کنند.

 این طرح باید از درون دولت شروع شود
رئیس کانون عالی انجمن صنفی کارگران کشور 
نیز در مورد تبعات احتمالی اجرای این طرح برای 
زنان به خبرنــگار ما می گوید: این طرح، طرحی 
حمایتی است و وقتی قانون شود، دولت موظف 
است، تبعات آن را نیز به شکلی مدیریت کند تا 
اینکه خانم ها به جای اینکه امتیازی داشته باشند، 
امتیازهای دیگری از دست ندهند. این طرح باید 

جذابیت هایی برای کارفرماها داشته باشد.
غلامرضا عباســی تأکید می کند: دولت باید این 
طرح را از درون خودش شــروع کند تا دیگران 
هم موفقیت این طرح را درک کنند. ضمن اینکه 
برای بخش خصوصی امتیازات تشویقی خاصی 
قائل شــوند. به همین منظور ابعاد مختلف این 
طرح در کمیته بانــوان انجمن صنفی کارگران، 
بخش حقوقی نهاد ریاست جمهوری و وزارت کار 
و رفاه اجتماعی در دست بررسی است تا منطقی 

و قانونی و جذاب پیش رود.
این فعال حوزه کارگری به تأکیدات مقام معظم 
رهبری در خصوص حفظ حرمت بانوان و اهمیت 
نهاد خانواده اشــاره کــرده و می گوید: به همین 
منظــور و نیز برای ارج نهادن بــه مقام خانواده 
در کشــور، سالهاســت در تلاش هســتیم سن 
بازنشستگی زنان را کمتر کنیم. کاهش این سن 
به 25 ســال را برای شروع به فال نیک گرفته و 

درصدد هستیم آن را به 20 سال برسانیم.

 استفاده از این قانون برای همه اجباری 
نیست

در ادامه عضو هیئت رئیســه فراکســیون زنان 
مجلس با اشاره به تصویب ماده مربوط به کاهش 
سن بازنشستگی زنان به 25 سال در لایحه دائمی 
کردن قانون خدمات کشــوری در هیئت دولت، 
توضیح می دهد: با توجه به اینکه موضوع کاهش 
سن بازنشستگی خواسته اکثر زنان شاغل بویژه 
افراد دارای مشاغل سخت و با مشکلات خانوادگی 
است، به طور حتم کاهش سن بازنشستگی برای 

برخی زنان باید به شکل قانون تصویب شود.
ســیده فاطمه ذوالقدر با اشــاره به اینکه پس از 
تصویب این قانون هر زن شاغلی بنا به شرایط خود 
می تواند از قانون استفاده کند، می گوید: استفاده 
از این قانون برای همه زنان شاغل اجباری نبوده و 
برخی زنان دارای مشاغل سخت مانند کارمندان 
بانک ها می توانند از این قانون برای جلوگیری از 
تضییع حقوق خوداستفاده کنند. هر چند که در 
حال حاضر زنان بسیاری به دلیل وجود مشکلات، 
بدون دریافت حق و حقــوق خود از گردونه کار 

خارج می شوند.
عضو هیئت رئیسه فراکســیون زنان مجلس در 
پایان با تأکید بر اینکه بازنشســتگی زنان با 25 
سال خدمت شــرایط را برای حضور جوانان در 
بسیاری از مشــاغل آماده می کند، می افزاید: از 
دولت برای طــرح چنین موضوعــی در لایحه 
خدمات کشوری سپاسگزاریم و امیدواریم لایحه 

جدید هر چه سریع تر به مجلس ارسال شود.

قدس از تأثیرات کاهش سن بازنشستگی زنان گزارش می دهد

بازگشت مادران به خانه
یکشنبه 26 شهریور 1396
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جامعه

آنچه می خوانید :

موضوع کاهش ســن بازنشســتگی 
زنان که پیش از این با درنظرگرفتن 
شــرایط ســنی یعنی 55 سال مطرح 
شد و به دلیل مواردی چون مغایرت 
با سیاســت های اقتصاد مقاومتی و 
افزایش بهره وری در نیروی انسانی 
به تصویب نرسید اینک بار دیگر با 
تصویب ماده مربوط به کاهش ســن 
بازنشســتگی زنان به 25 ســال در 
لایحــه دائمی کردن قانــون خدمات 
کشوری در هیئت دولت مورد توجه 

قرار گرفته است.

 مقایسه سوگنامه شاه قاجار 
با تهدیدهای ترامپ!

این روزها کژســلیقگی و بلکه بدقریحگی سیاســتمداران و رهبران 
احزاب بزرگ آمریــکا و درنتیجه رأی دهندگان آمریکایی با انتخاب 
موجود عجیب و غریب و غیرعادی و کم دانشی مانند »دونالد ترامپ« 
برجهانیان آشکار شده و حتی در خود آمریکا او به عنوان یک فرد از 
خودراضی، بدخلق، گستاخ، بی بهره از شخصیت و معلومات رئیسان 

جمهور پیشین آمریکا شناخته شده است. 
در فضای مجازی دیدم یکی از پژوهشگران اجتماعی آمریکایی پیراهنی 
تهیه کرده و روی آن به دوازده زبان مختلف، از ســاکنان کره زمین 
عذرخواهی کرده، که چرا ملت آمریکا در کمال بی دقتی و دوری جستن 
 از پیشینه علمی خود شخصی مانند دونالد ترامپ را به ریاست جمهوری

 برگزیده اند.
ترامپ هرگز شایستگی احراز چنان مقامی را نداشته و معلوم نیست 
صاحبان کارتل ها و تراست های صنعتی و نفت و گاز و بویژه تسلیحات 
با آن همه اشــراف به امور جهان و آن همه مشــاور، دلقک گستاخ و 
بددهان چون او را که 1200 پزشک روانی آمریکا او را دارای شخصیتی 
نامتعادل و غیرعادی و مستعد کارهای غیرمنتظره دانسته اند، به مقام 

ریاست جمهوری آمریکا رسانده اند.
انصــراف 15 تن از صاحبان شــهرت در زمینه های مختلف هنری و 
فرهنگی و بویژه معماری و موسیقی از همکاری با او، عزل کردن های 
پــی در پی مشــاوران و همکاران و حتی وزیران و شــایعاتی که در 
خصوص علاقه مند نبودن تیلرســون مدیرعامل اکســون )تراســت 
استاندارد اویلی( در همکاری با وی در فضای واشنگتن گسترش یافته، 
تغییرات پی در پی در کادر همکاران کاخ سفید، انتصاب یک مانکن 
و مدل سابق لباس دخترش در مقام رایزنی سیاسی، زبان آوری های 
غیرضروری و دور از نزاکت در دیدار با رؤسای دول دیگر و همسرانشان 

از افول ستاره ترامپ حکایت می کند.
او در سیستم کارت های الکترال به حریف خود پیشی جست و آرای 

خانم کلینتون به مراتب از او بیشتر بود.
اگر شخصیت بد سابقه و ذهنیت منفی مردم آمریکا نسبت به خانم 
هیلاری کلینتون در میان نبود و حزب دموکرات بابی ســندرز را به 
جای کلینتون نامزد احراز مقام ریاســت جمهوری می کرد، احتمالاً 
ترامپ شانس موفقیت به دست نمی آورد و با این تذکر که سندرز با 
اینکه مردی واقع گراست، به دلیل یهودی بودن مورد قبول عده زیادی 
از رأی دهندگان نبود و آمریکایی ها به طوری که ســوابق نشان داده 
بیشتر ترجیح می دهند رئیس جمهوری آنان یک مسیحی پروتستان 
باشد و حتی رئیس جمهور کاتولیک مذهب نیز چندان شانسی برای 

احراز مقام ریاست جمهوری ندارد. 
نگارنــده به یاد ندارد چند تن از رؤســای جمهوری آمریکا کاتولیک 
مذهب بوده اند و از میان آنان فقط پرزیدنت جرالد کندی ایرلندی تبار 
را به یاد می آورد، ولی رؤسای جمهوری یهودی را )با اینکه در کشور 
آمریکا دین و مذهب نقشی در سیاست ایفا نمی کند( در تاریخ آمریکا 
به یاد نمی آورم و سناتوری به نام »باری گلدواتر« را که در دهه 1960 
رقیب جانســون و مردی بسیار تندرو و دو آتشه و خواهان برافروزی 
آتش جنگ جهانی بین آمریکا و شوروی بود رأی نیاورد و انتخابات را 

به لیتدون جانسون از حزب دموکرات باخت. 
در آمریکا مطبوعات طرفدار اســرائیل که لابی های صهیونیســتی 
آن ها را هدایت می کنند بســیار قوی هستند و با وجود حمایت لابی 
صهیونیستی از گلدواتر او در انتخابات باخت. بنابراین شانس سندرز 
کم بود و دونالد ترامپ که افکار نژادپرســتی، اندیشــه های کوکلس 
کولانی جنگ طلبی و کاپیتالیستی دارد، متأسفانه افکار عمومی مردم 

آمریکا را تحت تأثیر قرار داد.
معامله بزرگ 110 میلیارد دلاری اســلحه که او با سلطان آلزایمری 
و بیمار عربســتان انجــام داد و در مجموع  قرار اســت حدود 500 
میلیارد دلار کالا به عربستان بفروشد، موجبات رضایت خاطر سرمایه 
داران آمریکایی را فراهم آورد. لغو قانون حمایت بهداشــت و درمان 
دوران اوباما صاحبان کارخانه های آمریکا را از او خشــنود کرده، ولی 
 سخنان و حرکات خلاف نزاکت او سبب رنجش دوستان آمریکا شده

است.
او می خواهــد معادن زغال ســنگ را از نو به کار اندازد، صنایع مخل 
زیســت را راه اندازی کند؛ دیوار 20 میلیاردی بین آمریکا و مکزیک 
بکشــد. به ایران چنگ و دندان نشان می دهد. تا مرحله جنگ با کره 
شمالی -که دنیا رهبر جوان و تازه از راه رسیده آن  را جدی نمی گیرد- 

پیش رفت.
به هر ترتیب تهدیدها و خط و نشــان کشیدن های او اغلب توخالی 
از آب درمی آید و ســبب اســتهزای او از سوی منتقدان آمریکایی و 

جهانی می شود.
تهدیدهای او به جنگ با دیگر کشــورها و رساندن مناسبات آمریکا 
و روســیه به باریک خط کنونی مرا یاد تهدیدها و خط و نشان های 
محمدعلی شاه قاجار پس از اخراج از ایران در سال 1288 ه.ش هنگام 
هجوم مجدد توأم با ناکامی در تابستان 1290 ه.ش به تهران می اندازد. 
محض تفریح خاطر خوانندگان شعری را که از خوی محمدعلی شاه 

سروده شده بود به نظر خوانندگان می رساند.
این قطعه شباهت تمام به تهدیدهای ترامپ دارد.

اگر سوی تهران نمایم گذر
کنم جمله را شقه قصاب وار
همه خلق را از صغیر و کبیر

به توپ شرپنل)1( ببندم قطار
ببرم سر نایب السلطنه)2(

که کار مرا کرده از عقل زار
بر آرم به چاقوی ذلت برون

دو چشمان احمدشه نامدار)3(
زسردار اسعد بدرم جگر)4(
سپهدار را می کنم پارپار)5(

همان پارلمان را ببندم به توپ
که حلوای مشروطه شد زهرمار

پی نوشت: 
1-  شرپنل: توپ روسی که لیاخوف عمارت مجلس را در دوم 

تیر 1287 با آن بمباران کرد.
2-  ابوالقاسم خان ناصر الملک قاجار

3-  یعنی پسرش
4-  علیقلی خان سردار اسعد بختیاری

5-  محمدولی خان سپهدار تنکابن

یادداشت های ساعت 25

جامعه - محبوبه علی پور: از آنجاکه 80 درصد ســرمایه 
تولید صنایع دستی  به هنر فعالان این حوزه مربوط می شود 
این افراد برای عرضه محصولات خود به پل های ارتباطی بیش 

ازپول نیازمند هستند. 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ضمن بیان 
این مطلب در خصوص مشــکلات اشتغال دانش آموختگان 
دانشگاهی صنایع دستی گفت: با  وجود چالش های موجود در 
این عرصه باید دو سیاست را با تأکید بر برنامه های میان مدت 
و کوتاه مدت در نظر بگیریم که البته سیاســت ها و تصمیم 
سازی های کوتاه مدت در اولویت است تا بحران موجود را به 
تهدیــد کاهش دهیم.چرا که در برخی از  موارد ما فرصت ها 
را از دست دادیم و حال تهدیدهای گذشته تبدیل به بحران 

شده، بنابر این این وضعیت را باید سامان داد. به این ترتیب 
پیشنهاد می کنم که با انسجام بین فعالان این حوزه  نسبت 
به ســهم  تولیدات عرصه یادشــده در بازار هماهنگی شود. 
به طوری که رویه مشــخصی از بــازار داخلی و خارجی این 
صنعت تعریف شــود. وی افزود:به دلیل تنوع صنایع دستی 
ما در تولید هیچگونه مشــکلی نداریم و جدی ترین چالش 
این حوزه بازاریابی و فروش محصولات است. بازار فروش نیز 
مهیا نمی شود مگر آن که نسبت به سلیقه مشتریان بررسی 
و سنجش هایی صورت بگیرد. برای حضور در این نمایشگاه ها 
باید آثار موجود متناسب  با ذائقه مشتریان خارجی ارزیابی 
شود تا فروشی مطلوب برای محصولات خود پیداکنیم. به این 
ترتیب در مرحله بعد به تولید آثار صنایع دســتی به صورت 

انبوه،ارزان و قابل رقابت در بازار جهانی بپردازیم. از این زاویه 
نهادها و دســتگاه های مختلف وظایفی دارند چنانکه وزارت 
صنعت، معدن و تجارت  می تواند بسترهایی را برای حضور 
هنرمندان این عرصه در نمایشگاه های خارج از کشور فراهم 
کند.همچنین وزارت ارتباطات می تواند با تقویت زیر ساخت ها 

به رونق بازارهای الکترونیکی بپردازد.  
این دکترای اقتصاد کار خاطر نشــان کرد: مگر چین ملتی 
مسلمان است که  بازار عرضه تسبیح و سجاده را در اختیار 
دارد، مگر ژاپنی ها مسلمانند که نخستین تولید کننده چادر 
مشکی هستند.مگر سوئیس مزرعه کاکائو دارد که بزرگ ترین 
تولید کننده شــکلات جهان اســت؟در واقع این کشورها با 
سیاست ها و برنامه ریزی با بیشترین ارزش افزوده محصولات 

خود را به بازار جهان عرضه می کنند.
آقاپور علیشــاهی ادامه داد:برای اطمینان از فضای کسب و 
کار صنایع دســتی جا دارد فعالان این حوزه ابتدا به جذب 
مشتریان داخلی و سپس کشــورهای همجوار توجه کنند.

همچنین برای جلب مشتریان سنت های این حوزه را تغییر 
ندهیم بلکه به دنبال ارتقای آن باشیم.چنانکه اگر کفپوش های 
سنتی همانند گپه مورد اقبال مشتریان است برای ارزان شدن 
هزینه تولید، این محصولات را با مواد مصنوعی و یا به طور 
ماشینی تولید نکنیم بلکه براساس نیازها و سلیقه مشتریان 

ابعاد و رنگ های مورد توجه را به کار بگیریم.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در گفت و گو با قدس:

دانش آموختگان صنایع دستی نیازمند پل هستند نه پول

 عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس هشدار داد وزیر تعاون، کار و رفاه خبر داد سرپرست حجاج ایرانی اعلام کرد مدیرکل شورای عالی آموزش  و پرورش عنوان کرد

آغاز سال تحصیلی با 27۰ هزار 
معلم تحمیلی

ابراز امیدواری برای از سرگیری 
عمره

قدرت خرید بازنشستگان 67/7 
درصد کاهش پیدا کرده است

رواج قلیان جیبی در میان 
نوجوانان و جوانان

تسنیم: دبیر کل شورای عالی آموزش  و پرورش با اشاره به 
اینکه مشکلات بیرونی آموزش  و پرورش را زمینگیر کرده 
اســت، گفت: حدود 2۷0هزار نفر جذب آموزش و پرورش 
شده اند که برخی از آن ها شایستگی و توانمندی لازم برای 

شغل معلمی را ندارند.
مهدی نوید ادهم افزود: البته ممکن اســت این افراد برای 
سوادآموزی خوب باشند، اما مناسب آموزش وپرورش نبودند.

وی با اشاره به اینکه مدرسه کنکور به جای مدرسه زندگی، 
نیز مشــکلاتی را ایجاد کرده اســت، گفت: تــا زمانی که 
کنکور به این شــیوه وجود داشته باشد، آموزش و پرورش 
 نمی توانــد اثربخش عمل و ســند تحول بنیادیــن را اجرا 
کنــد. بســیاری از خانواده ها به دلایل فرهنگی، سیاســی 
و اجتماعــی از آمــوزش و پرورش، موفقیــت در کنکور را 
می خواهند. برای اصلاح سیســتم  در سازمان ها، نگاه از بالا 
به پایین و دیگری از پایین به بالاست که در کشور ما هر دو 
وجود دارد؛ ضمن اینکه سند تحول بنیادین برای مشکلات 
راه حل دارد و مدیران، معلمان و خانواده ها باید طلب کنند و 

رسانه ملی و سایر رسانه ها نیز باید به کمک بیابند.

تسنیم: سرپرست حجاج ایرانی از تحقق شعار حج مبنی بر 
»حج، معنویت، اقتدار ملی و همبستگی اسلامی« خبر داد و 
گفت:حجاج ما با رفتار و عملکردشان در حج، رشد و بالندگی 
خود را جلوه گر ساختند و بحمدالله انتظار رهبر معظم انقلاب 
مبنی بر حج مقتدرانه و عزتمندانه محقق شد.حجت الاسلام 
والمسلمین سید علی قاضی عسکر افزود: بحمدالله بیشتر 
توافقات انجام شده با وزارت حج کشور میزبان، تحقق یافت 
و در دیــدار با وزیر حج عربســتان، وی از نظم و انضباط  و 

معنویت حجاج کشورمان ابراز رضایت و تشکر کرد.
وی ابراز امیدواری کرد، برگزاری مطلوب حج امسال زمینه 

را برای سفر عمره و حج تمتع در سال آینده فراهم سازد.
سرپرست حجاج ایرانی گفت: حجاج ایرانی امسال به همه 
کشورهای اسلامی نشان دادند که طرفدار وحدت هستند و 

در حج به دنبال طرح مسائل فرقه ای و قومی نیستند.
وی همچنین از ادامه پیگیری ها برای شناســایی پیکر 11 
تن از شهدای منا خبر داد و گفت: در مذاکرات اخیر با وزیر 
حج عربســتان در خصوص پیگیری امور مربوط به حوادث 

مسجدالحرام و منا رایزنی و تبادل نظر کرده ایم.

مهر: وزیــر رفاه از تدوین طرح جامع پایداری صندوق های 
بازنشستگی و بهبود وضعیت بازنشستگان خبر داد و گفت: 

این طرح به زودی در هیئت دولت ارائه می شود.
علی ربیعی گفت: ۷0درصد بازنشستگان ما سالمند محسوب 
نمی شــوند و میانگین ورود به سن بازنشستگی در برخی 

صندوق ها 48 سال است.
ربیعی گفت: در حال حاضر صندوق ها با مشــکلاتی مواجه 
هســتند و من معتقدم پاک کردن صورت مسئله و ندیدن 
مشکلات سبب شده قدرت خرید بازنشستگان 6۷/۷ درصد 
کاهش پیدا کند که قصد داریم بــا ارائه راهکار و مدیریت 
صحیح مشکلات را برطرف کنیم. وی از تدوین طرح جامع 
پایداری صندوق های بازنشستگی خبر داد و افزود: این طرح 
به زودی به دولت ارائه می شــود و بر اســاس آن پایداری 
صندوق ها و بهبود وضعیت بازنشستگان در دستور کار قرار 
دارد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: به دلیل کاهش 
قدرت خرید بازنشســتگان و تورم، 35 هزار میلیارد تومان 
خســارت وارد شد که توانستیم 2200 میلیارد تومان آن را 

امسال به صندوق بازنشستگی کشوری بازگردانیم.

خانه ملت: عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
با هشدار نســبت به رواج قلیان جیبی در میان نوجوانان و 
جوانان، افزایش مالیات و فرهنگ سازی را راهکاری مؤثر در 

کاهش مصرف دخانیات دانست.
بشیر خالقی گفت: متأسفانه برخی افراد سودجو با عوام فریبی 
در فضای مجازی با تبلیغ قلیان جیبی، سلامت مردم را به 
خطر می اندازند که ارزان و در دسترس بودن قلیان جیبی، 
اســتقبال نوجوانان و جوانان کشور از آن را به دنبال داشته 
اســت! وی تصریح کرد: متأسفانه سن مصرف مواد دخانی 
در کشــور کاهش یافته و مصرف آن ها از مرز هشدار عبور 
کرده اســت؛ به گونه ای که حتی بانوان کشور به این سمت 
 و ســو روی آورده اند، در حالی که قوانین این حوزه اجرایی

 نمی شود!
وی با بیان اینکه بر اساس قانون مبارزه با دخانیات، فروش 
مواد دخانی به افراد زیر 18 سال ممنوع است و جرم تلقی 
می شــود، گفت: می توان با اســتفاده از این قانون با عرضه 
کننــدگان و عاملان فروش قلیــان جیبی به صورت قاطع 

برخورد کرد.

*خسرو معتضد
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